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Prezident İlham Əliyev Böyük Bri-
taniyanın Avropa məsələləri üzrə naziri
Devid Lidinqtonu qəbul edib. Böyük Bri-
taniyanın Avropa məsələləri üzrə naziri
Devid Lidinqton Bakıda böyük inkişaf
proseslərinin şahidi olduğunu məmnun-
luqla vurğuladı.

Görüşdə Azərbaycan ilə Böyük Bri-
taniya arasında ikitərəfli münasibətlərin
müxtəlif sahələrdə yüksək səviyyədə
olduğu bildirildi, iqtisadi əməkdaşlıq

sahəsində energetikanın prioritet təşkil
etdiyi vurğulanaraq bu istiqamətdə
Böyük Britaniyanın bp şirkətinin Azər-
baycanın əsas tərəfdaşı olduğu qeyd
edildi, mühüm infrastruktur layihələrinin
perspektivləri ilə bağlı fikir mübadiləsi
aparıldı. Söhbət zamanı Ermənistan-
Azərbaycan, Dağlıq Qarabağ
münaqişəsinin həlli yolları və qarşılıqlı
maraq doğuran bir sıra məsələlər müza-
kirə edildi.

İlham Əliyev Böyük Britaniyanın Avropa
məsələləri üzrə nazirini qəbul edib

Prezident İlham Əliyev Dünya
Bankının Avropa və Mərkəzi Asiya
regionu üzrə vitse-prezidenti Lora Takın
başçılıq etdiyi nümayəndə heyətini qəbul
edib. Görüşdə Azərbaycan ilə Dünya
Bankı arasında səmərəli əməkdaşlığın
həyata keçirildiyi qeyd olundu. Azərbay-
canda iqtisadi fəaliyyətin daha da opti-
mallaşdırılması, xidmət sahəsində həya-
ta keçirilən genişmiqyaslı islahatların, o

cümlədən ölkəmizdə yaradılan “ASAN
xidmət” tərəfindən görülən işlərin
əhəmiyyəti vurğulandı. Bildirildi ki,
Dünya Bankı Azərbaycanda həyata
keçirilən iqtisadi layihələrə öz dəstəyini
verməkdə maraqlıdır. Söhbət zamanı
Azərbaycanın müvafiq qurumları ilə
Dünya Bankı arasında əməkdaşlığın
perspektivləri ətrafında fikir mübadiləsi
aparıldı.

Prezident İlham Əliyev Asiya İnkişaf
Bankının prezidenti Takehiko Nakaonun
başçılıq etdiyi nümayəndə heyətini qəbul
edib. Dövlət başçısı Azərbaycan ilə

Asiya İnkişaf Bankı arasında uzun illər
uğurlu əməkdaşlığın həyata keçirildiyini
vurğulayaraq icra olunan layihələrin
ölkəmizin iqtisadi inkişafı, o cümlədən

müasir infrastrukturun yaradılması işinə
töhfə verdiyini qeyd etdi.

Asiya İnkişaf Bankının prezidenti
Takehiko Nakao Bakıda gedən inkişaf
proseslərinin onda dərin təəssürat yarat-
dığını bildirdi. 

O, gələn il Asiya İnkişaf Bankının
Rəhbərlər Şurasının Azərbaycanda
keçiriləcək 48-ci illik toplantısının
əhəmiyyətinə toxunaraq ölkəmizdə bu
tədbirin yüksək səviyyədə təşkil olu-
nacağına və xeyli sayda ölkənin dövlət
və özəl sektorunun nümayəndələrinin bu

toplantıda təmsil olunacağına əminliyini
vurğuladı. Prezident İlham Əliyev Asiya
İnkişaf Bankının Rəhbərlər Şurasının
2015-ci ildə Bakıda keçiriləcək 48-ci illik
toplantısının beynəlxalq əməkdaşlığın
daha da möhkəmləndirilməsi, ölkəmizin
dünyaya yüksək səviyyədə təqdim olun-
ması, Azərbaycanda gedən iqtisadi
inkişaf prosesləri ilə daha yaxından tanış
olmaq baxımından əhəmiyyətini qeyd
etdi. Dövlət başçısı Asiya İnkişaf Bankı
ilə əməkdaşlığın bundan sonra da
genişləndiriləcəyinə əminliyini bildirdi.

Prezident İlham Əliyev
Avstriya Respublikasının
ölkəmizdəki fövqəladə və
səlahiyyətli səfiri Silvia Mayer
Kaybiçi diplomatik fəaliyyətinin
başa çatması ilə əlaqədar qəbul
edib. Görüşdə Azərbaycan ilə
Avstriya arasında ikitərəfli

münasibətlərin müxtəlif
sahələrdə inkişafından məm-
nunluq ifadə edildi, yüksək
səviyyəli görüşlərin və qarşılıqlı
səfərlərin əlaqələrimizin
genişləndirilməsi baxımından
önəmi vurğulandı. İqtisadi
əməkdaşlığın razılıq doğurduğu

bildirilərək, Azərbaycanda iqti-
sadiyyatın bir sıra sahələrində
Avstriya şirkətlərinin səmərəli
fəaliyyət göstərdiyi vurğulandı,
əlaqələrimizin bundan sonra
daha da genişləndirilməsi üçün
yaxşı perspektivlərin olduğu
qeyd edildi. president.az

İlham Əliyev Dünya Bankının vitse-prezidentinin
başçılıq etdiyi nümayəndə heyətini qəbul edib

İlham Əliyev Asiya İnkişaf Bankının prezidentinin
başçılıq etdiyi nümayəndə heyətini qəbul edib

İlham Əliyev Avstriyanın Azərbaycandakı səfirini qəbul edib

Azərbaycanın üçrəngli bayrağı dövlət
rəmzi olaraq Azərbaycan Xalq
Cümhuriyyəti (AXC) Hökumətinin 1918-
ci il 9 noyabr tarixli iclasında qəbul
olunub. 1920-ci il aprelin 27-də
bolşevik işğalından sonra
AXC-nin bayrağı Azərbaycan
SSR-in qırmızı rəngli oraq-
çəkicli bayrağı ilə əvəzlənib.
1990-cı il noyabrın 17-də
Naxçıvan MR Ali Məclisinin
qərarı ilə bərpa olunaraq mux-
tar respublikanın dövlət
bayrağı kimi qəbul olunub.
1991-ci il fevralın 5-də Azər-
baycan Ali Sovetinin qərarı ilə
hazırkı üçrəngli və ay-ulduzlu
bayraq müstəqil respublikanın
dövlət bayrağı elan edilib.

Azərbaycan prezidenti İlham Əliyevin
2009-cu il noyabrın 18-də imzaladığı
sərəncamla 9 noyabr tarixi Dövlət
Bayrağı günü kimi qeyd olunur. Prezi-
dent həmçinin Dövlət Bayrağı günü
münasibətilə Əmək Məcəlləsinə dəyişik-
lik edilməsi üçün parlamentə təklif
göndərib. Təklifi dəyərləndirən Milli
Məclis Əmək Məcəlləsinə müvafiq dəy-
işiklik edib və dəyişikliyə əsasən Dövlət

Bayrağı günü qeyri-iş günü hesab
olunur. 2010-cu il sentyabrın 1-də Azər-
baycan prezidenti İlham Əliyevin iştirakı
ilə Dövlət Bayrağı Meydanının - Bakı

şəhərinin Bayıl sahəsində yerləşən
memorial abidə-istirahət parkının tən-
tənəli açılışı olub. Bayraq dirəyinin
hündürlüyü 162 m, bünövrəsinin
diametri 3,2 m, bünövrənin üst
hissəsinin diametri 1,09 m-dir. Qurğunun
ümumi kütləsi 220 tondur. Bayrağın eni
35 metr, uzunluğu 70 metr, ümumi
sahəsi 2450 kvadrat metr, çəkisi isə
təqribən 350 kiloqramdır. Meydanda

qurulmuş Azərbaycan Respublikasının
gerbi, dövlət himninin mətni və ölkəmizin
xəritəsi qızıl suyuna salınmış bürüncdən
hazırlanıb. Meydanda Dövlət Bayrağı

Muzeyi də yaradılıb.
Qeyd edək ki, müstəqil Azərbay-

canın dövlət bayrağındakı üç rəngin
ifadə etdiyi və XX əsrin əvvəl-
lərindəki milli istiqlal ide-
ologiyamızın üç təməl prinsipini
təşkil edən “Türkçülük, islamçılıq və
müasirlik” formulunun müəllifi
görkəmli Azərbaycan mütəfəkkiri
Əli bəy Hüseynzadədir. Azərbaycan
Respublikasının dövlət bayrağın-
dan istifadə Azərbaycan Konsti-
tusiyasının 23-cü və 75-ci mad-
dələri, “Azərbaycan Respub-
likasının Dövlət bayrağı haqqında”

Azərbaycan Respublikasının Qanunu,
eləcə də həmin Qanunla təsdiq edilmiş
“Azərbaycan Respublikasının Dövlət
bayrağı haqqında Əsasnamə” əsasında
tənzimlənir. Azərbaycan Respub-
likasının Dövlət bayrağının rəngli və sxe-
matik təsviri adı çəkilən Qanun və Əsas-
namə ilə təsdiq edilib.

Əsasnaməyə görə, Azərbaycan
Respublikasının Dövlət bayrağı eni və

uzunluğu bərabər olan rəngli üç üfüqi
zolaqdan ibarət düzbucaqlı parça şək-
lindədir: üst zolaq mavi rəngdə, orta
zolaq qırmızı rəngdə, aşağı zolaq yaşıl
rəngdədir. Bayrağın hər iki üzündə qır-
mızı zolağın ortasında ağ rəngli aypara
və səkkizguşəli ulduz təsviri var.
Bayrağın eninin uzununa nisbəti 1:2-dir.
Ayparanın və səkkizguşəli ulduzun
təsvirləri tərəflərinin nisbəti 3:4 olan
düzbucaqlının içərisində yerləşir; düzbu-
caqlının diaqonalı bayrağın eninin 1/2-
nə bərabərdir. Ayparanın təsviri konsen-
trik (eyni mərkəzli) olmayan iki dairənin
hissələri şəklindədir; böyük dairənin
diametri xarici düzbucaqlının eninə, kiçik
dairənin diametri isə bayrağın eninin 1/4-
nə bərabərdir. Kiçik dairənin mərkəzi
bayrağın həndəsi mərkəzindən sol
tərəfdə, bayrağın eninin 1/60-nə bərabər
olan məsafədə yerləşir. Səkkizguşəli
ulduzun təsviri ayparadan sağda yer-
ləşir, ulduzun xarici dairəsinin diametri
bayrağın eninin 1/6-ni, daxili dairəsinin
diametri isə 1/12-ni təşkil edir.

Azərbaycan Respublikasının Dövlət
bayrağı və onun təsviri, ölçülərindən
asılı olmayaraq təsvirlərə həmişə dəqiq
uyğun gəlməlidir. 

Azərbaycan Dövlət Bayrağı gününü qeyd edildi
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Peşmərgənin gəlişi ilə Kobanidə
İŞİD-in mövqeləri zəyiflədikcə, şəhəri
tərk etmiş mülki vətəndaşlar evlərinə
qayıtmağa başlayıb. Publika.az-ın
məlumatına görə, şəhər sakinlərindən
Roşan İso adlı biri BBC-yə verdiyi
açıqlamasında İŞİD-in geri çək-
ilməsindən sonra 2000-dən çox sakinin

evinə döndüyünü deyib. Onun sözlərinə
görə, hazırda şəhərdə 3000 mülki
vətəndaş yaşayır. İso deyib ki, qayıdan-
ların əksəriyyəti qadınlardı. 

Onlar yaralılara baxır, döyüşçülərin
paltarlarını yuyurlar. Bundan başqa İso,
Kobanidə 3000 qadının İŞİD-ə qarşı
döyüşdüyünü söyləyib.

Artıq iki aya yaxındır ki, Suriyadakı
kürdlərin Kobani şəhəri İslam Dövlətinin
mühasirəsində qalır. Ersin Çaksu
mühasirə boyunca şəhərin daxilindən
xəbər verən azsayda jurnalistdən biridir.

ANS PRESS BBC-yə istinadən
Kobanidə əhali ilə birlikdə mühasirədə
qalmış Ersin Çaksunun gördüklərini
təqdim edir: "Mən Kobaniyə, hücumların
başladığı 19 sentyabrdan 4 gün keçmiş
gəlmişəm. O vaxt gördüyüm mülki
sakinlərin çoxu artıq şəhərdə yoxdur.
Onların bir hissəsi Türkiyəyə gedib,
digərləri isə təəssüflər olsun ki, toqquş-
malarda həlak olub. Münaqişədən əvvəl
Kobani və ətrafdakı 360 kənddə 400 min
adam məskunlaşırdı. Hazırda isə
şəhərin nisbətən sakit məhəllələrində 4
minə qədər sakin qalıb. Kobaninin
şərqindəki Til Seir kəndində isə 5 min
adam yaşayır. Kobaninin bir çox rayonu
xarabalıqlara çevrilib. İD hücumlarından
sonra sakinlər bacardıqları qədər çox
sayda əşya toplayaraq Türkiyə sərhədilə
minalanmış zona arasında yerləşən bu
kəndə yollandılar. Daha sonra onlardan
bir çoxu Türkiyənin Suruc şəhərinə
keçdilər. Kobani ilə Suruc arasında
yeganə təmas vasitəsi mobil telefondur.

Sərhədin hər iki tərəfində ilişib qalanlar
bir-birləri üçün narahatdır. Kobaninin
şərqi şiddətli döyüşlərdən sonra
xarabaya çevrilib. Müharibədən əvvəl
isə bu, şəhərin ən zəngin hissəsi idi.
Şərqlə müqayisədə bir o qədər də zərər
çəkməyən şəhərin cənub rayonlarında
da dağıntılar nəzərə çarpır. Küçə
döyüşlərinin davam etdiyi məhəllələrdə
qapılar qalmayıb və evlərə divardakı
boşluqlardan girilir. Bu boşluqlarla
evdən evə keçmək mümkündür. Hər bir
küçədə gülləbaranla dəlmə-deşik

edilmiş avtomobillərin qalıqlarını görmək
olar. Münaqişə başlayandan bəri şəhəri

təmizləyən olmayıb və küçələri milçək
basıb. Lakin soyuqlar düşdükcə üfünət
problemi də sovuşur. Şəhərdə sahibsiz
qalan ev heyvanları və küçə itləri susu-
zluq və aclıqdan əziyyət çəkir. Kobanidə
qalan mülki əhalinin əksəriyyəti yaşlı və
əli uşaqlı qadınlardan ibarətdir. Onlara
döyüşlərdə iştirak etmək yasaqlanıb.
Lakin bu qaydaya boyun əyməyənlər
vuruşmaq üçün əlinə silah alaraq ön
cəbhəyə çıxır. 67 yaşlı Xəlil Osman iki
oğlu ilə yanaşı vuruşur. "Gənclər həlak
olarkən sən mənim ölümdən qorxa-
cağımımı gözləyirsən”, - mənə sualla
müraciət edən Xəlil deyir. Gecə
cağlarında buna ehtiyac olmasa, mülk-
ilər evlərini tərk etmirlər. Xəstələnən
sakinlər yerli hakimiyyətə müraciət
etdikdən sonra Xalq Müdafiə Birliklərinin
iki döyüşçüsü ilə gələn avtomobillə
lazım olan yerə çatdırılırlar.

"Böyük həmrəylik”
İD-nin minomyot hücumu və yaxud

bənzər bir təhlükə baş verdiyi təqdirdə
şəhərdə qısa müddətli fövqəladə
vəziyyət elan olunur. Belə halda mülkilər
Xalq Müdafiə Birlikləri tərəfindən daha
təhlükəsiz yerə aparılır. Ehtiyyac
olmadan mülki sakinlər evlərini tərk
etmirlər. Şəhər müdafiəçiləri arasında
böyük həmrəylik əhval-ruhiyyəsi hökm
sürür. Kobanidə rast gəldiyiniz avtomobil
sürücüləri masını saxlayıb sizə minməyi
təklif edirlər. Buna görə də, şəhərdə bir
yerdən o biri yerə getmək asandır.
Şəhərin belə bir uzun müddət ərzində
müqavimət göstərə bilməsi bəlkə də elə
bu həmrəyliklə izah oluna bilər. Bir çox
adam hələ də öz evlərində yaşayır.
Bəzən boş evlərə yeni sakinlər daxil olur.
Belə təqdirdə öz evlərində qalan sakinlər

yeni qonşularına kömək edirlər.
Döyüş səhnəsi
Şəhərdə kommersiya fəallığı

mövcud deyil. Yeganə biznes fəaliyyəti
çörəkxanalarla məhdudlaşır. Şəhər
müdafiəçilərinin əsas məqsədi Koban-
inin süquta uğramasına yol ver-
məməkdir. Lakin burada bişirilən çorək
pulsuz paylanılır. Hər üç gündən bir isə
şəhər sakinlərinə un payları ayrılır.
Kobaniyə çatdırılan qida yardımı və
əsasən konservlərdən ibarət olan ərzaq
ehtiyatları əhaliyə mümkün qədər
ədalətli şəkildə həftənin müəyyən gün-
lərində paylanılır. Bu arada şəhərə su
avtomobillərlə gətirilir. Arxa cəbhədə
olanlar da öz köməklərini əsirgəmirlər:
onlar avtomobil, silah və 18 aydır ki,
elektriksiz qalan şəhərdəki generator-
ların təmirilə məşğul olurlar.

Kobani müdafiəçiləri arasında həm-
rəylik əhval-ruhiyyəsi hökm sürür. Qış
yaxınlaşdıqca xəstəliklər baş qaldırır və
sanitariya məsələləri problemə
çevrilməkdədir. Şəhərdə cəmi 5 həkim
var. Avadanlıq və ləvazimatın kəskin
çatışmazlığı üzündən onların işi ən
yaxşı halda yalnız yaraların sarılması ilə
məhdudlaşır. Kobaninin əsas xəstəxana
binası bombardman nəticəsində
zədələnib və həkimlər iki otaqdan ibarət
binada işləyirlər. Xəstələrdən bəziləri
həkimə getməkdən imtina edir. 

Yaşlı qadınlardan biri deyir ki, tibbi
mərkəzdə ləvazimat olmadığı üçün ora
getməyə dəyməz. Şəhər mərkəzindəki
qəbristanlıqda döyüşlərin getdiyi üçün
ölülər mərasim keçirmədən başqa yer-
lərdə basdırılır. "Onu bizə sərf etməyə
dəyməz. Uşaqlarımız vuruşaraq xəsarət
alır. Tibbi ləvazimət onlara sərf edilmə-
lidir”. Şəhər mərkəzindəki qəbiristanlıq-
da döyüşlər getdiyi üçün ölülər mərasim
keçirmədən başqa yerlərdə dəfn olunur.
Gənc döyüşçünü dəfn edən Xatun adlı
bir qadın deyir ki, indi yas tutmağın vaxtı
deyil. "Biz bu gün ağlamırıq. 

Kobani azad olanda iki dəfə ağlaya-
cağam. Bir dəfə dəfn olunan gənclər
üçün kədər göz yaşları tökəcəm. 

İkinci dəfə isə onların fədakarlığının
hədər olmadığı və Kobani azad olduğu
üçün sevinclə ağlayacağam”. Ersin
Çaksu kürd təmayüllü Özgür Gündem
nəşrinin yazarıdır. mia.az

Mosulun Zumar nahiyəsi sərhədində
olan Peşmerge Gücləri Komandiri,
"kürdlər olaraq Kürdüstanın İraqla
sərhədini Zumarda çəkdim" dedi.
Zumarda atılan bu addım, Kürdüstan
Bölgəsinin İraqa qarşıçəkdiyi ilk sərhəd
xətti xüsusiyyətini daşıyır. Rudava
danışan Peşmərgə komandirinə görə,
çəkilən bu sərhəddən geri addım atıl-
mayacaq. IŞİD, Zumarda məğlub olaraq

çəkilərkən bir çox evi xarabaya çevirib
çəkildi. Evlərini bu halda görən bölgə
xalqı, IŞİDle əməkdaşlıq edib kürdlərin
ölümünə səbəb olan ərəblərin Zumara -
ya dönmələrini istəmir. Mosulun şimal-
şərqindəki   Zumar zəngin neft sahəsi,
IŞİDin əlində olan Hognə qəsəbəsinə 3
kilometr uzaqlıqdadır. Zumarın xilasın-
dan sonra, IŞİD'le əməkdaşlıq edən
Ərəblər və kürdlər bölgədən qaçmışdı.

İŞİD terror təşkilatının lideri Əbu
Bəkr əl-Bağdadi ağır yaralanıb, radikal
qruplaşmanın daha bir neçə üzvü həlak
olub. Musavat.com xəbər verir ki, bu,
barədə mignews İraq mənbələrinə isti-
nadən məlumat yayıb. Məlumata görə,
hadisə koalisiya qüvvələri tərəfindən

həyata keçirilən hava hücumları zamanı
qeydə alınıb. Xəbər verilir ki, koalisiya
qüvvələri bu gün - noyabrın 8-də ter-
rorçuların İraqla Suriya arasında yer-
ləşən Əl-Qaim şəhərindəki mövqelərinə
aviazərbə endirib. İŞİD liderinin də
həmin məntəqədə olduğu deyilir.  

İngiltərə İŞİD-lə bağlı  
s o n  q ə r a r ı n ı  v e r d i

İngiltərə İraqa İŞİD-lə mübarizə
aparmaq üçün quru qoşunlar göndər-

məyəcək. ANS PRESS-in məlumatına
görə, Birləşmiş Krallığın müdafiə naziri Mix-
ail Fallon BBC-yə verdiyi açıqlamada
bildirib ki, İraqın İŞİD ilə mübarizəsində bu
ölkəyə hərbi təlimçilərin göndəriləcəyini
açıqlayıb. Bu dəstək təkcə kürdlərə deyil,
bütün ölkəyə göstəriləcək.  

Hərbi qulluqçuların bir neçə həftə
içərisində İraqa göndəriləcəyini deyən Fal-
lon İraqa yollanacaq hərbçilərin sayı
barədə məlumat verməyib.  "Bu məhdud bir
əməliyyat olacaq. Baş nazir Devid Kemero-
nun da vurğuladığı kimi İngiltərə radikallar-
la döyüşmək üçün İraqa quru qoşunlar
göndərməyəcək". Qeyd edək ki,
İngiltərənin 12 hərbçisi İraqın şimalında
ağır silahlarla bağlı təlimlər keçir. Həmçinin
Birləşmiş Krallığın hərbi aviasiyası ABŞ-ın
rəhbərlik etdiyi anti-İŞİD koalisiyası
çərçivəsində əsasən kürdləri təhdid edən
İŞİD-in mövqelərini bömbalayır.

İŞİD peşmərgə və PKK-yla bacar-
mır - Kobanidəki son vəziyyət

Kobanidə Peşmərgə və YPG qüvvələri
ilə çarpışan İŞİD terrorçuları artıq
döyüşlərə tab gətirə bilmir.  ANS PRESS-in
məlumatına görə, ABŞ-ın başçılıq etdiyi
koalisiyanın havadan, kürd qüvvələrin isə
qurudan hücumu nəticəsində bu gün
Kobanidə İŞİD-in qaçmağa çalışdığı
müşahidə olunub.  Peşmərgə qüvvələri,
Xalq müdafiə qrupları (YPG) və Azad
Suriya Ordusuna bağlı qrupların Kobanidə
İŞİD-in zəbt etdiyi bir sıra binaları geri
aldığı və avtomobilləri ələ keçirdiyi bildirilir.
Ötən gün axşam saatlarında baş verən
qarşıdurmada 9 İŞİD silahlısı məhv edilib,
digərləri isə qaçmağa məcbur olub.  Ötən
həftə ilə müqayisədə bölgədə döyüşlərin
azaldığı, İŞİD-çilərin qarşıdurmalardan
çəkindiyi, sadəcə minaatanlardan atəş
açdığı vurğulanır.

PKK tərəfdarı alman deputatın
toxunulmazlığı ləğv olundu 

Almaiyalı deputat Nikol Qolkenin tox-
unulmazlığı ləğv olundu. ANS PRESS-in

məlumatına görə buna, Qolkenin İŞİD əley-
hinə keçirilən aksiyada terror təşkilatı PKK
bayrağı qaldırması səbəb olub. “Süd-
deutsche Zeitung” qəzetinin xəbərinə görə,
bu barədə məlumatı Qolke şəxsi internet
səhifəsində yayıb.  Qeyd edək ki, millət
vəkilinin toxunulmazlığının ləğv olunmasın-
dan sonra Münhen prokurorluğu onun
barəsində məhkəmə iddiası qaldırmağa
qərar verib.  Xatırladaq ki, Nikol Qolke
oktyabrın 18-də İŞİD-in Kobaniyə hücumu-
na qarşı keçirilən aksiyada PKK bayrağı
qaldırıb və burda çıxış edib: Bu bayraq
altında azadlıq, insan hüquqları və
demokratiya üçün mübarizə aparılır” – deyə
Qolke çıxışında bildirib.  Almaniya qanun-
vericiliyinə görə, separatçı kürdlərə aid
PKK yasaqlanmış təşkilatlar siyahısındadır. 

Kürdlər Kobaniyə qayıdır

Peşmerge Komandiri: 'Zumarda Kürdüstanın sərhədini çəkdim!'

İŞİD lideri ölümcül yaralandı

İŞİD-lə kürdlərin Kobani döyüşü - şəhərdən reportaj
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Kürdlər Şamla razılığa gələ bilər-
mi?

Kürdlər ASO (Azad Suriya Ordusu)
ilə birlik quraraq Əsədə qarşı hərtərəfli
müharibəyə girəcəkmi? Suriya
ordusu kürdlərə hücum edər-
mi? Publika.az “BBC Türk”ə
istinadən xəbər verir ki, bu
suallar 2012-ci ilin yayından
etibarən  vaxtaşırı səslənir.

O vaxt kürdlər PYD-nin
başçılığı altında öz hakimiy -
yətlərini qurmağa başlayıblar.
Dövlət dairə lərindəki Suriya
bayraqlarını çıxardıb, yerinə
öz bayraqlarını asıblar. PYD
bu müddət ərzində Suriya ordusuna
müəyyən vaxt verərək bölgədən çıx-
masını tələb edib. Nəticədə, əsgərlər bir
çox yerdən çəkilib, bəzi yerlərdə isə
toqquşmalar başlayıb. Hər iki tərəfdən
ölənlər olsa da, geniş miqyaslı döyüşlər
olmayıb.

PYD və Şam niyə kompromisə
getdi?

Suriyadakı demokratik müxaliflərin
vahid təşkilatı olan Suriya Milli Koordi-
nasiya Komitəsinin (NCC) Şamdakı mət-
buat sözçüsü Nebras Dalloul Suriya
hakimiyyəti ilə kürdlərin arasında olan
münasibətləri “necə istəyirlər, elə də
eləsinlər” kimi şərh edib: “Birincisi,
kürdlər Suriya rejiminin hədəfi deyildi.
Rejim 2012-ci ildən indiyə qədər kürdlər-
lə və PYD ilə döyüşməkdən imtina etdi.
Çünki geniş cəbhədə döyüşə bilməzdi.
PYD də bu məsələni çox dəqiqliklə
anladı, buna görə hərəkət elədi”.

Livanın “ASIA” xəbər agentliyində
işləyən, Suriyada yaşayan jurnalist
Somer Sultan düşünür ki, Dəməşq

müvəqqəti geri çəkilmək məsələsində
özünü qoruyur: “Dövlət torpaq itirdiyi
şəraitdə az zərər verərək çəkildi, şəraitin
onun lehinə çevrildiyi zaman isə hücuma

keçəcəyi günü gözləyirdi. Buna görə də
kürdlərin yaşadığı bölgələrdə özünü
qorumaq istədi. Çünki o, bölgələri
qoruya bilməyəcək bir vəziyyətə
düşəcəyini bilirdi. Və beləliklə
PYD ilə danışdı, lazım olan tor-
paqlardan çəkilərək PYD-yə
verdi”. Bəzi müxalif qruplar
Türkiyə və Məsud Bərzani
tərəfindən dilə gətirilən “PYD
Suriya hakimiyyəti ilə əmək-
daşlıq edir” iddiasının PYD-nin
lideri Saleh Müslimə “böhtan”
olduğunu deyir. Müslim əvvəlki
açıqlamalarında “məqsədimiz
demokratiya və Suriyanın parçası olaraq
kürd bölgələrində öz hakimiyyətimizi
qurmaqdır. Nə Suriya rejimi ilə, nə də
islamçılarla birlikdəyik” deyib.

Hasekedə ordu və YPG İŞİD-ə
qarşı birlikdə döyüşdümü?

Haseke şəhərində PYD-nin nəzdində
olan YPG (Xalq Müdafiə Birliyi) və
Suriya ordusunun əsgərləri bu yay İŞİD-
ə qarşı birgə döyüşüb. Bu döyüşlərlə

əlaqədar sual verəndə Saleh Müslim
Hasekedə xüsusi bir vəziyyət olduğu
üçün Suriya rejimi ilə əməkdaşlıq etdiyi-
ni deyir: “Hasekedə üç yer var. Biri

kürdlərin və suriyalıların yaşadığı
məhəllə, biri Suriya rejimini dəstək-
ləyən ərəb məhəlləsi, biri də İŞİD-in
yerləşdiyi yer. İŞİD rejimə qarşı
hücuma başladı. Biz qarışmadıq.
Sonra da bizə hücum etdilər. Biz də
özümüzü müdafiə elədik. Biz onlara
rejimi hədəf aldıqları üçün deyil,
bizə hücum elədikləri üçün elədik”.

Kobanidən Şam necə
görünür?

Suriya inflyasiya naziri Ümran
Əl-Zubi keçən həftə verdiyi açıqlamada
“Kobaniyə hərbi qüvvələr tərəfindən
lojistik dəstək veririk, silah veririk. Bu,

belə də davam edəcək” deyib. Lakin
PYD bu açıqlamanı təkzib edib.
Dəməşqdə yaşayan jurnalist Hədiyyə
Ləvənt paytaxtdan Kobaninin necə
görünməsi ilə bağlı bunları deyib: “YPG
də daxil olmaqla suriyalı kürdlərin olduğu
silahlı qruplaşmanı “dirənişçi” kimi
tanındığını deyə bilərik. 

Ancaq kürd silahlı qruplaşmalarını
dirənişçilər, ya da xalq müdafiə birliyi

olaraq adlandırsaq da, istər Əsədin son
iki nitqindəki, istər Zubinin nitqlərində
“dirənən kürd gənclər, şəhid olan kürd
gənclər” ifadələrini işlətməsi diqqət cəlb
edir. Çünki siyasi olaraq etnik kimlik
bildirilir. Həmçinin döyüşlərdə həlak olan
kürd gəncləri istər siyasi, istərsə də hərbi
mənada şəhid sayılır”.

Kobanidən sonra münasibətlər
dəyişəcəkmi?

Suriyada kürdlər on illər boyu Bəəs
hakimiyyəti tərəfindən ayrı-seçkilik və
basqıya məruz qaldıqlarını deyirlər.
Bəəs hakimiyyəti isə kürdlər ilə əlaqədar
siyasi müzakirələrin xaricdən yön-
ləndirildiyini iddia edir. 

2004-cu ildə Qamılşıda bir futbol
matçından sonra baş verən olaylarda
onlarla kürdün öldürülməsi, daha sonra
da bir çox kürdün həbs olunması və
işgəncəyə məruz qalması hələ də

unudulmayıb.
Suriyada 2011-ci ildəki üsyan-

lardan sonra hakimiyyət islahatlar
adı ilə illərdir şəxsiyyət vəsiqəsi
olmayan kürdlərin bəzisinə
şəxsiyyət vəsiqəsi verib.

Ancaq kürdlərin çoxu bunun
az olduğunu və kürdlərin Əsədə
qarşı cəbhə almaması üçün atılan
bir addım olaraq düşünür. Bəs
Kobanidən sonra Suriya rejimi ilə
kürdlərin əlaqələri necə olacaq?

Somer Sultan, Şamın kürdlərə mux-
tariyyət veriləcəyini deyir: 

“Bunun sübutları var. Dövlət PYD
idarəsi altındakı bölgələrdə qurumları
maliyyələşdirməkdə davam edir. Belə ki,
PYD-nin məcburi kürd dilində təhsil
verən məktəblərdə müəllimlər hələ də
dövlətdən fasiləsiz maaşlar alırlar.
Dövlət hələ pambığı kürd fermerlərdən
almağa davam edir”.

Rusiyanın Moskva vilayətində bir ilə
yaxındır şose yollarda gecələr tələ qurub
sürücüləri və onların sərnişinlərini heç bir
səbəb olmadan güllələyən qorxulu quldur
dəstəsi nəhayət ki, ələ keçib.
Virtualaz.org saytı xəbər verir ki, bir ilə
yaxındır sürücüləri qorxu və dəhşət
içində saxlayan seriya qatillərin yaxalan-
ması zamanı atışma olub, qru-
plaşma rəhbərlərindən biri
öldürülüb.

"LifeNews” kanalı hüquq-
mühafizə orqanlarındakı mən-
bələrə istinadən xəbər verir ki,
xüsusi əməliyyat noyabrın 6-na
keçən gecə Moskva ətrafındakı
Ramensk rayonunda keçirilib.

Əməliyyat zamanı Udel-
naya qəsəbəsində quldur
dəstəsinin gizləndiyi şəxsi ev
darmadağın edilib. Banda
üzvlərindən biri xüsusi təyinatlı SOBR
dəstəsinin döyüşçülərinə tərəf qumbara
atıb, xüsusi təyinatlılar cavab atəşi ilə onu
öldürüb.

Atışma zamanı evdə yanğın başlayıb
və kottec tipli ev yanıb. Evin qalıqları
arasında gizli silah anbarı aşkarlanıb,
orada 60-dan çox avtomat silah, minlərlə
patron olduğu bildirilir.

Eyni vaxtda Moskvanın Dmitrovsk
şosesində xüsusi təyinatlılar banda
üzvlərinin qalan hissəsini yaxalamaq
üçün əməliyyat keçirib. Bu əməliyyatda
14 nəfər saxlanılıb. Onlardan iki "AKS”
avtomatı və 100-dən çox patron
götürülüb. Məlumatda deyilir ki, banda
üzvlərindən ikisi qadındır.

Həmçinin banda üzvlərinin kirayə
qaldıqları evlərdə axtarış aparılıb və
həmin ünvanlardan da silah-sursat
götürülüb. Ümumlikdə əməliyyatın
gedişində 100-dən çox silahın ələ keçir-
ildiyi bildirilir. Qeyd edək ki, yolda
üzərində üçbucaqlı iti çıxıntılar olan
lövhələr yerləşdirməklə maşınların təkər-

lərini deşən qatillər öz qurbanlarını bu
yolla tələyə salırdılar. Gecə vaxtı şose
yolda hərəkət edən maşınların təkərləri
qəfildən deşiləndən sonra sürücülər
maşını saxlayır və təkəri dəyişməyə cəhd
edəndə pusqudan çıxan manyaklar onları

heç nə demədən güllələyirdi.
Bu seriya qatillər barədə mətbuat ilk

dəfə bu ilin avqustunda yazıb. Lakin
dəstənin ötən ilin sentyabrından
fəaliyyət göstərdiyi ehtimal
olunur.

Mətbuat manyak dəstəsinin
eyni dəsti-xətt üzrə törətdiyi bir
neçə cinayət əməli haqda
yazıb. Məsələn, mayın 3-də
Moskva ətrafındakı Don şos-
esinin 84-cü kilometrliyində yük
maşınının sürücüsü yolun
kənarında qəza siqnalını
yandıraraq dayanmış "KİA
Ceed” avtomobilini görüb. Məlum olub ki,
maşının yanında onun sürücüsünün —
64 yaşlı Moskva sakini Anatoli Lebedevin
və arvadı, 62 yaşlı Tatyananın cəsədləri
var. Hər iki şəxsin güllələndiyi məlum
olub. Araşdırma zamanı bəlli olub ki,
cinayətkarlar yola üzərinə üçbucaqlı iti
çıxıntı (mıxça) bərkidilmiş lövhə qoyublar
və avtomobil bu lövhənin üstündən
keçəndə təkəri deşilib. Sürücü təkəri dəy-

işmək üçün avtomobildən düşüb
domkratı yerləşdirmək istəyəndə man -
yaklar iki tapança ilə onu və arvadını gül-
lələyiblər. Maşında mobil telefonlar,
videotexnika, planşet və pul olsa da
cinayətkarlar onların heç birinə toxun-

mayıb. Təxminən iki ay sonra yenə
də həmin trasda eyni ssenari ilə
daha bir qətl hadisəsi törədilib. Bu
dəfə cinayətkarlar yolun 45-ci kilo-
metrliyində tələ qurublar. Tula
vilayətinin sakini, 53 yaşlı Aleksey
Tsıqanovun "Chevrolet Cruize” avto-
mobili tələnin üstündən keçəndə
təkəri deşilib. Sürücü təkəri dəy-
işmək üçün maşından düşəndə gül-
lələnib. Soyğun izlərinə rast gəlin-
məyib. Bundan bir gün əvvəl —
avqustun 19-da isə Moskva dairəvi

beton yolunun Fominsk kəndi yaxınlığın-
dan keçən hissəsində 31 yaşlı moskvalı,
Moiseyev adına rəqs ansamblının keçmiş

rəqqası Albert Yusupov eyni ssenari ilə
öldürülüb. Bildirilir ki, istirahət günü
Yusupov Luxovitsk rayonundakı bağ
evinə gedib. Gecə saat 2-də geri qayı-
danda yolda dostuna zəng edib və
maşınının təkərinin buraxdığını deyib.
Daha sonra onunla əlaqə kəsilib.

Məlum olub ki, Yusupovun "Opel”
markalı avtomobili də üstündə üçbucaqlı
iti çıxıntılar bərkidilmiş lövhənin üstündən

keçəndə təkəri deşilib. Sürücü təkəri dəy-
işmək üçün düşəndə güllələnib.
Cinayətkar Yusupova arxadan üç dəfə
atəş açıb, daha sonra başından yoxlama
atəşi açaraq öldürüblər. Avtomobildən
heç nə oğurlanmayıb…

Dəstənin onlarla bu cür qətl həyata
keçirdiyi ehtimal edilir. Hüquq-mühafizə
orqanları qatillərin izinə düşmək üçün
aylarla axtarışlar aparsa da nəticə əldə
edə bilmirdi. Nəhayət, dəstənin izinə
düşmək mümkün olub. Heç bir səbəb
olmadan və soyğunçuluq məqsədi daşı-
madan sürücüləri öldürməklə məşğul
olan bu bandanın hərəkətləri "Grand
Theft Auto” adlı kompüter oyununun süje-
tini xatırlatdığı üçün ona "GTA bandası”
adı qoyublar.

Hələlik "GTA bandası”nın liderlərinin
və saxlanılan üzvlərinin adları açıqlanmır.
Lakin hüquq-mühafizə orqanlarından
bildiriblər ki, banda üzvləri yolda pusqu

qurub sürücüləri öldürməklə yanaşı
İŞİD üçün tərəfdarların "verbovka”
edilməsi və onlara silahlı təlim
keçilməsi ilə də məşğul olublar.
Müstəntiqlər istisna etmirlər ki,
yolda pusqu qurub sürücülərin
öldürülməsi də məhz gələcək İŞİD
döyüşçüləri üçün məşq olub.

Mənbələr bildiriblər ki, banda
üzvlərindən bir neçəsinin yaxın gün-
lərdə Suriyaya getməyə hazırlaşdığı
da müəyyən edilib. Bandanın rəh-

bərlərinin "olduqca radikal baxışlara
malik olduğu” bildirilir.

Əməliyyatın keçirildiyi Udelnaya
qəsəbəsinin sakinləri deyiblər ki, banda
üzvlərinin qaldığı həmin kottecin hündür
hasarı olub və onun sakinləri qapalı həyat
tərzi keçiriblər. Qonşular onların
"deyəsən, Asiya əsilli olduqlarını” bildiri-
blər. Hüquq-mühafizə orqanları isə hələlik
rəsmi açıqlama vermirlər. Virtualaz.org

Əsəd rejimi və kürdlərin bir-birinə baxışı

İŞİD Moskvada: onlarla ölü, 100-dən çox silah…
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Mebesta min ji vê nivîsandina
li dor Dr. Omer Şêxê ku ez wek
nameyekê ji doktor, endizyar,

avokat û rewşenbîrên kurd re
pêşkêş bikim. Ewên ku di malên
xwe de bi zimanê kurdî xeber
didin û xwe fêrî xwendin û
nivîsandina zimanê kurdî nakin..
Dr. Omer Şêxê, ji sala 1990î ve bi
zimanê kurdî dixwîne û propagen-
da ji xwendin û nivîsandina
zimanê kurdî re dike.. Vêca ez Dr.
Omer Şêxê ji bijîjkên me yên kurd
cuda dibînim û wî wek nimûne
şanî wan didim. Dr. Omer Şêxê

yek ji pêşengên bijîjkên kurd yên
pêşî ye di nav kurdên rojava de.
Ew nemroya çara ye piştî Dr.
Ehmed Nafiz Beg Zaza, Dr.
Qasim Miqdad Cemîl Paşa û Dr.
Dara Arif Beg Abbas. Wî jî digel
van hogirên xwe, derman û çare-
serî ji êş û nexweşiyên xelkên
Cizîrê re bi tev netewên ku têde
dijîn daye nasîn û ew rehet kirine.

Ew bi koka xwe ji Êzidiyên eşîra
Bilika ye, bapîrê wî misilman bûye
û ew di sala 1939an de li Cizîrê
gundê (Bitenê), başûrî Amûdê
çêbûye. Xwendina xwe di bijîjkiyê
de di zankoyên Misrê û Sûriyê bi
dawî aniye. Di sala 1967an de
yekemîn kilînîk li Dêrikê vekiriye,
paşê li Derbasiyê û Til Temir û ji
sala 1976ê ta bi sala 2005an ku

malnişîn bûye kilînîka wî li bajarê
Hesekê bû û niha mala wî li bajarê
Amûdê ye û xelkê belaş derman
dike. Her û her daxwaza wî,
xwendin û nivîsandina bi zi manê
kurdî ye. Em jî, bi dil û can
spasiyên xwe ji Dr. Omer Şêxê re
pêşkêş dikin û dibêjim; xwezî dok-
torên me bidin ser şopa wî..
Konê Reş, Qamişlo, 08.11.2014

Di baweriya min de, di van rojên dîrokî
de pêkanîna Kongreyê Neteweyî gavek
dîrokî û xewneke kurdî ye. Pêkanîna wek
vî Kongreyê me li berî 350 salî vedigerîne,
li banga bavê netewa Kurdî şêx Ehmedê
Xanî: (1651-1707), dizîvirîne ewê ku
gotiye: 

Ezmame di hikmetaXwedê de, Kur-
manc di dewleta dine de

Ayabiçiwechî mane mehrûm, bilcumle-
jiboçibûnemehkûm?

Gerdêhebiwa me itîfaqek, vêkrabikira
me inqiyadek

Rûm û Ereb û Ecemtemamî, hemiyanji
me re dikirxulamî

Tekmîldikir me dîn û dewlet, tehsîldikir
me ilim û hikmet

Temyîzdibûnjihevmeqalat, mim-
tazdibûnxwedakemalat…

Û hêviyên min ji vî Kongreyê ku Kurdis-
tanî karibin, bi dilekî fireh, di bin sîberekê
de li hev û din kom bibin; kul, êş û derdên
welat û welatiyên xwe giftûgo û çareser
bikin.. Bi kêmayî di vî kongerî de, berjew-
endiyên Kud û Kurdistanê di ser berjew-
endiyên xwe yên kesayetî û rêxistinî re

bigrin.. Da ku di encam de karibin Ala Kur-
distanê di nav Alên Netewên Yekbûyî de li
Newyorkê bilind bikin. Eger berî sed salî,

Kurdistaniyan karîbû komela (Hêvî 1913) a
xwendekaranên kurd û (Komela Tealî Kur-
distan 1918), li Stenbolê damezirînin û ew
bûn yên ku di civîna duyem de ji komela
Tealî Kurdistan a ku di sala 1919an de, di
bin serokatiya Mîr Emîn Alî Bedixan de,
karîbûn rengên ala Kurdistanê bibjêrin û bi
hev û din bidin qebûlkirin. Ev ala ku roja îro
li asmanê Kurdistana Azad bilind xuya
dike.  Îro roj, em ji kesên ku doza girêdana
vî Kongreyî dikin ku karibin ala Kurdistanê

di nav alên Netewên Yekbûyî de li
Newyorkê bilind bikin.. Û da ku ev yek pêk
were, pêwîste cihê rewşenbîr û zanayên
kurdan di vê Kongreyê Neteweyî de ber
fireh be.. 

Wek ku diyare, gelek rewşenbîr û
zanayên me yên xwedî dîrok di warê kur-
dewariyê de, di sirgunê de jiyana xwe der-
bas dikin û her yek ji wan hêjaye ku
serokatiya dewletekê bike.. Pêwîste weke
van kesan neyên jibîr kirin wek nimûne: Dr.
Kendal Nezan, Şahîn Bekir Siwêreklî,
Malmisanij, Nadir Nadirof, Rohat Alakom,
Bêrîvan Doskî, Dr. Fewaz Hisên.. Wek van
kesan têra xwe zane, şareze û bi zimanê
biyaniyan dizanin.. û her wiha ew mal-
darên kurdan yên ku li Ewropa bûne xwedî
cih û war, sûdeyek mezin ji wan jî heye..

Sebaretî beşdarên Kongreyê
Neteweyî, di baweriya min de gerek li
firêzeya her yekî bê mêzandin; kî ye? Dîro-
ka wî/wê a kurdewarî çilo û çawa ye? Ji
rexekî din ve, xwezî Kongreyê Neteweyî li
dor zimanê Kurdî kêlîkekê raweste.. Wek
ku diyar e her netewek bi zimanê xwe tê
naskirin û roja îro du şêwezarên Kurdî yên

sereke di seranserî Kurdistanê de bikar tên
(Kurmancî û Soranî), her wiha du alfabe jî
berdestin (Erebî û Latînî), Kurmanîaxêf bi
tîpên latînî û Soranîaxêf bi tîpên erebî
dinivîsin. Bêguman her du şêwezar jî ji
zimanê Kurdî re bûne standard.. 

Tevî ku ez geşbîn im wê di pêşerojê de
zimanê Kurdî bi alfabeya latînî li seranserî
Kurdistanê belav bibe, lê xwezî ev yek jî
neyê jibîr kirin.. Dawî dibêjim, xwezî wek vî
Kongreyê Neteweyî berî 20 salan 30 salî
hatiba li darxistin.. Belê, em tev rewşa
welat û welatiyên xwe nas dikin.. Helbet
gelekî zor bû.. Ez wek nivîskarekî Kurd ji
dil û can serketinê ji bo vî Kongreyê
Neteweyî hêvî dikim.

Not: Komela Tealî Kurdistan ji
kesayetiyên her çar perçeyên Kurdistanê
pêk dihat; serokê wê şêx Abdulqadirê
Nehrî, wek nûnerê Kurdistana Rojhilat bû,
cîgirê serok mîr Emîn Alî Bedirxan, wek
nûnerê Kurdistana bakur bû û ew xwediyê
qenciyê ye ku wî rengên ala Kurdistanê
daniye û malbata Baban wek nûnerên Kur-
distana başûr bûn jixwe kurdên sûriyê wê
hingê bi ser Kurdistana bakur vebûn..

Kobanî (Rûdaw) - Fermandarê koma
bi navê Şems el-Şemal a girêdayî Artêşa
Azad a Sûriyê, Ebû Leyla li nav bajarê
Kobanî ji Rûdawê re ragihand ku moralê
çekdarên DAIŞê lawaz bûye  û piraniya
çekdarên wan zarok in. Ebû Leyla da
zanîn ku duh wan di operasyoneke taybet
de du çeperên DAIŞê li rojhilatê Kobanî
kontrol kirin û 8 çekdarên DAIŞê kuştin.

Wî çekdarê Artêşa Azad a Sûriyê da
zanîn ku di wê operasyonên de çekdarekî

DAIŞê bi navê Ebû Hemza jî dîl girtin û
dest danîn ser gellek çek û cebilxaneya
DAIŞê. Ebû Leyla diyar kir ku ji destpêka
bûyeran ve şer dikin û qet ji meydana şer
derneketine û got, odeyeke hevbeş a
operasyonan di navbera wan û  YPG-
Pêşmerge yên Kurdistanê de heye û bi
hemahengî şerê DAIŞê dikin.

Fermandarê Şems el-Şemal herwiha
diyar kir ku şeva borî hêzên wan ji du
aliyan ve, êrişî çekdarên DAIŞê kirin û di

encamê de  14 çekdarên DAIŞê kuştin û
4 tax kontrol kirin û dest danîn ser gellek
çek û cebilxaneya wan. 

Li ser wan îdiayên ku dibêjin DAIŞ
çekdarên xwe ji Kobanî ber bi Munbicê ve
dişîne jî, Ebû Leyla got, ev zanyarî ji kokê
ve derew in. DAIŞ bi enqest van zan-
yariyan belav dike da ku em bikevin
kemînên wan, lê em baş taktîkên şer
dizanin û bi van lîstikên DAIŞê nayên
xapandin.

Enqere (Rûdaw) – Serokwezîra Kan-
tona Efrînê ya Rojavayê Kurdistanê Hêvî
Mistefa ragihand, Kantona Efrînî di bin
dorpêçê de ye û wiha got:“Ji ber wê jî me
xwe ji her cure êrişekî re hazir kiriye.” 

Serokwezîra Kantona Efrînê Hêvî

Mistefa ku ji bo hinek hevdîtinan çûye
Tirkiyeyê, li Enqereyê ji Rûdawê re li ser
rewşa Rojavayê Kurdistanê axivî. 

Hêvî Mistefa diyar kir ku Efrîn û
herêmên din ên Rojavayê Kurdistanê ji
her tiştekî re amade ne û wiha got: “Gelê
me jî amade ne, tedbîrên me jî hene. Li
Efrînê jî xeter heye lê me xendek filan
nekulaye. Vê gavê ti êrişek li ser Efrînê
tine lê beriya niha Efrîn rastî êrişan hati-
bû. DAIŞê beriya niha êrişî Efrînê kir lê
nekarî tiştekî bike ji ber wê jî berê xwe da
herêmên din.” Serokwezîra Kantona
Efrînê anî ziman ku ew di bin dorpêçê de

ne û da zanîn, li bajarê Efrînê derdora
milyonek û 100 hezar kes dijîn û %10 jê
ereb in. Hêvî Mistefa wiha domand:

“360 gundên Efrînê hene. Efrîn û
gundên wê hemû di bin kontrola YPGê de
ne. Gelê me ji aliyê YPG û YPJê ve tê
parastin. Dema Kobanî rastî êrişê hat
hemû krud rabûn ser piyan. Divê êrişa
DAIŞê ya li dijî Kobanî mîna wê bê dîtin
ku êrişa li dijî hemû kurdan e. Ji Efrînê jî
hinek kes çûn Kobanî şer kirin. Ji bo
Kobanî çi ji destê me were emê bikin.
Efrîn û Kobanî 120 km ji hev dûr in lê di
navbera wan de gundên ereban hene.

Hinek ji wan gundan di destê Artêşa Azad
a Sûriyê de ne.” Hêvî Mistefa destnîşan
kir ku ew rêkeftina ku li bajarê Dihokê yê
Başûrê Kurdistanê û di bin çavdêriya
Serokê Herêma Kurdistanê Mesûd
Barzanî de di navbera partiyên Rojava de
pêk hat, pir girîng dibnin û wiha got: 

“Em wan pîroz dikin. Em dixwazin
kurd bibin yek.” Li ser sedema serdana
xwe ya Enereyê jî Hêvî Mistefa got, ew
dixwazin sîstema xwe ya demokratîk ji
her kes û aliyekî re vebêjin û wiha axivî:
“Em dixwazin her kes sîstema me bizane
û nas bike.”

Wan (Rûdaw) – Hevserokê Kongreya
Civaka Demokratîk (KCD) Hatîp Dîcle
bal kişand ser tehdîda ku çekdarên rêx-
istina radîkal a bi navê El Nûsra li ser
herêma Efrînê ya Rojavayê Kurdistanê
çêkirine û ji Tirkiyeyê xwest, bersiva
daxwaziyên Kantona Efrînê bide. Dîcle
her wiha got, ji bo ku pêvajoya çare-
seriyê bidome divê Tirkiye xwe ji “fobiya
kurd” rizgar bike. 

Îro li bajarê Wanê yê Bakurê Kurdis-
tanê komcivînek li ser aboriyê dest pê kir
û dê du rojan bidome. Di komcivînê de li
Navenda Kulturî ya Nûda ya Şaredariya
Wanê hat lidarxistin, jibilî Şaredarê
Wanê Bekir Kaya, Hevserokê KCDê
Hatîp Dîcle û gellek rayedarên siyasî û
aborî beşdar bûn. 

Di civînê de Hatîp Dîcle axaftinek kir.

Dîcle di axaftina xwe de li ser pêvajoya
çareseriyê axivî û got, pêvajoya çare-

seriyê girîng e lê ji bo ku pêvajoya pêşve
biçe divê nêrîna li ser Kurdan were
guhertin. Dîcle axaftina xwe wiha
domand:

“Kurd êdî ne kurdên berê ne, êdî ew
kurdên ku li hev didan, nemane. Divê ew
tirsa ku ji ber yekîtiya netewî ya li Başûr

û Rojava çêbûye, nemîne. Tirkiye niha di
rewşeke tengav de ye lê dikare bi Kur-
dan re tifaqê bike û ji vê rewşê rizgar
bibe.” Hevserokê KCDê li ser rewşa
Kobanî û Efrînê û êrişên DAIŞê jî axivî û
wiha got: “Hevpeymaniyek navdewletî li
dijî DAIŞê çêbû. Kînga? Dema pîçek
mabû Kobanî bikeve. Serokwezîra Kan-
tona Efrînê dibêje, çeteyên El Nûsra
nêzîkî Efrînê bûne ji bo ku Kobaniyek din
çênebe divê Tirkiye deriyê xwe ji wan re
veke. Belê, ji bo ku Efrîn jî mîna Kobanî
lê neyê divê Tirkiye guhê xwe bide vê
daxwazê.” Hatîp Dîcle anî ziman ku
herêma Bakurê Kurdistanê herêmeke
dewlemend e û wiha axivî: “Li Kurdis-
tanê rezervên dewlemend ên petrol û
kanzayê hene. Em ji dewlemendiyên
xaka xwe pişka xwe dixwazin.”

Î l a m :  L i  m a l e k ê  d e  2 0  
perçeyên kevnar hatin girtin

Îlam (Rûdaw) – Li navçeya Eywanê ya pa -
rêzgeha Îlamê li Rojhilatê Kurdistanê, hêzên
ewlehiyê li nav malekê
de dest danîn ser 20
perçe tiştên kevnar ên
dîrokî. Rêveberê Giştî
yê Mîratên Kulturî yê
Îlamê Ebdulmelik Şen-
bêzade ragihand, hê -
zên polîs çend roj berê li bajarê Eywanê li
malekê de dest danîn ser 20 perçeyên kevnar.
Şenbêzade diyar kir ku piştî lêkolînê hat zanîn
hevnartiya hinek ji wan perçeyan zêdetirî 6 hezar
sal e. Rêveberê giş tî yê mîratên kulturî yê Îranê
da zanîn, di nav wan perçeyên kevnar de
coniyek (hêwang) heye ku kevnariya wê zêdetirî
6 hezar sal e her wiha zengilek heye ku kevnar-
tiya wê herî kêm 4 hezar sal e. Tê gotin ku nirxa
wan perçeyan derdora 340 hezar dolar e.

Dr. Omer Şêxê û Xwendina bi Zimanê Kurdî

Hêvî û pêşniyarên min ji Kongreyê Neteweyî; Ala Kurdistanê di nav Alên Netewên Yekbûyî de li Newyorkê bilind bikin

“DAIŞ bi enqest vê yekê dike da ku em bikevin kemîna çekdarên wê”

Serokwezîra Kantona Efrînê ji Rûdawê re: Efrîn di bin dorpêçê de ne

Hevserokê KCDê Hatîp Dîcle: Em ji dewlemendiyên Kurdistanê pişka xwe dixwazin

Konê Reş
Qamişlo,
04.11.2014
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Mesûd Barzanî Serokê Herê-
ma Kurdistanê pêşwaziya
Michael Fallon Wezîrê Bergiriyê
Brîtanya kir. Îro çarşem
05.11.2014 birêz Mesûd Barzanî
Serokê Herêma Kurdistanê
pêşwaziya Michael Fallon
Wezîrê Bergiriyê Brîtanya û şan-
dekî li gel kir ku ji Sêr Sîmon
Şêwirmendê serbaziyê Brîtanya
yê Rojhilata Navîn û Herêma
Kurdistanê û Gorden Mesencêr
Cîgirê Berpirsê Bergiriyê Strate-
jiya Serbazî ya li Wezareta
Bergirî û Frank Baker Balyozê
Brîtanya li Iraqa Federal û hej-
marek şêwirmendên serbazî yên
Wezareta Bergiriya Brîtanya
pêkhatibûn. Di destpêka hevdît-
inê de Wezîrê Bergiriyê Brîtanya
ji bo rexsandina hevdîtinê
spasiya Serok Barzanî kir û
balkişand li ser ciddîbûna Kur-
distanê ya li rûbirûbûn û
têkşikandina terorîstên Da'îş û
destxweşiyê jî li hêzên
Pêşmerge kir ku bi wêrekî û
fedakarane karîn şikesta
terorîstên Da'îşê bînin û pêşketi-

na wan rabigrin. Wezîrê Der-
veyê Brîtanya tekez li wê yekê
kir ku welatê wan amadeye

berdewam bê li palpiştîkirina
Herêma Kurdistanê û gihandina
hevkariya miroyî û serbazî û
wan hevkariyan berfirehtir bike.
Eve jî dûpat kir ku Brîtanya kar ji
bo zêdetir meşqpêkirina
Pêşmerge û her wiha dabînkiri-
na wan pêwîstiyan dike ku
hêzên Pêşmerge li şerê dijî
terorîstan da bikartînin.

Li beranber da Serok

Barzanî ji bilî bi xêrhatina şanda
mîhvanan spasiya Hikûmet û
gelê Brîtanya kir ku li demeke

guncaw da palpiştê gelê Kurdis-
tanê bûn û ragihand ev helwesta
Brîtanya cihê pêzanîna xelkê
Kurdistane. Serok Barzanî eve jî
dûpat kir ku ji bo me şanaziye
şerê dirindetirîn rêxistina
terorîstî dikin ku îmkaniyata
dewletekî li berdest da heye. Di
derbarê rewşa meydanî ya
bereyên şer jî Serok Barzanî wê
yekê bi şanda mîhvan ragihand

ku ure û morala Pêşmerge gelek
bilinde û li nav gelê Kurdistanê jî
ruhekî bi hêz ya berengarbûna
terorîstan dirust bûye. Serok
Barzanî li dirêjahiya axaftina
xwe de balkişand li ser wê yekê
ku niha terorîstên Da'îş ketine
rewşa bergiriyê û Pêşmerge jî li
helwesta êrîşbirinê daye û
hevkêşeya meydanî bi palpiştiya
hêza hevpeymanan li qazanca
gelê Kurdistan û Pêşmerge ve
guheriye û ew navçeyên ku li jêr
destê terorîstan da mane têne
rizgar kirin. Serok Barzanî ji bilî
balkişandina metirsiyên terorîs-
tan balkişand li ser wê yekê ku ji
ber ku teror tehdîdeke li ser
hemû aliyek ji bo wê yekê şerki-
rina li dijî terorê pêwîstî bi hewla
hemû aliyek heye. Her wiha
pêwîste tu cîheke aram û tu
penageyek ji bo terorîstan li nav
Iraq û Sûriyê da nemîne û ji bo
serkeftina li vê şerê demdirêj da
pêwîst dike li ruyê aborî û fer-
hengî û fikrî û siyasî jî rûbiruyê
terorîstan bibîn. Di derbarê pey-
wendiyên di navbera Herêma

Kurdistan û Bexdayê de her dû
alî li ser ewe hevrebûn ku bi
navê serxistina proseya siyasî û
têkşikandina terorîstan pêwîste
bi zûtirîn dem ev kêşe bêne
çareser kirin û her dû alî bigihin
rêkkeftinê û Bexda jî rola xwe ya
li yarmetîdan û pirçekkirina
Pêşmerge de bibîne. Pêşxistina
peywendiyên di navbera Herê-
ma Kurdistan û Brîtanya û her
wiha hemahengî û hevkariya di
navbera her dû aliyan li warê
kargêrî û rêkxistina karubarê
serbazî ya Herêma Kurdistanê
mijareke dinê vê kombûnê bûn.

Hêjayî gotinêye li vê kom-
bûnê da Dr. Fuad Husên Serokê
Dîwana Serokayetiya Herêma
Kurdistanê, Mistefa Seyîd Qadir
Wezîrê Pêşmerge, Cefer Şêx
Mistefa, Ferîq Şêrwan, Cebar
Yawer Endamên Fermandeya
Giştî ya Hêzên Parastina Herê-
ma Kurdistanê, Beyan Samî
Abdulrehman Nûnera Hikûmeta
Herêma Kurdistanê li Brîtanya û
Sefîn Dizeyî Peyvdarê Hikûmeta
Herêma Kurdistanê amade bûn.

Nêçîrvan Barzanî
serokwezîrê Kurdistanê, li
bajarê Hewlêrê, pêşwazî li
Maykil Falun wezîrê bergiriyê yê
hikûmeta Birîtaniyayê û şandeya
pê re ku, ji sefîrê Birîtaniyayê yê
Îraqê, konsulê Birîtaniyayê li
Hewlêrê û hijmareke berpirsên
leşkerî pêkhatibû, kir. Di
civînekê de, rewşa eniyên şer û
rûbirûbûna terorrê û serkeftinên
pêşmergeyê Kurdistanê di şerê
dijî terorîstên DAÎŞ de hat
gotûbêj kirin û tekîd li ser wê
yekê hat kirin ku, ji bona
pêşmerge serkeftinên mezintir li
dijî çekdarên terorîstên DAÎŞ bi
dest bixe, pêwîstiya pêşmerge bi
çekên giran û cebilxaneyê heye.
Teror ji bo hemû cîhanê metirsî
ye. Wezîrê bergiriyê yê Birî-
taniyayê behsa serdana xwe ya
bo kampa leşkerî ku, tê de
pêşmerge ji aliyê berpirsên ser-
baziyên birîtaniyayî ve tên rahî-
nan û meşiqkirin, kir û

kêfxweşiya xwe li hember
serkeftin û sewîyeya bilinda
meşiq û rahînan tê encam dan
nîşan da. Wî tekîd kir ku welatê
wî dê li ser hevkarîkirina herêma
Kurdistanê di warê serbazî û
mirovî de berdewam be û li gor
guherînên qonaxên bên dê
awayê hekarîkirina xwe bi herê-
ma Kurdistanê re di ber çavan re
derbas bike. Li dor arteşa Îraqê
jî, wezîrê bergiriyê yê Birî-
taniyayê got ku, arteşa Îraqê
xwe reorganîze dike û hindek
serkeftin bi dest xistine.

Di civînê de, herwesa, behsa
rewşa penaber û koçberên li
herêma Kurdistanê hene hat
kirin û tekîd li ser wê yekê hat
kirin ku, ji ber ku demsala zivis-
tanê hatiye û rewş dijwartir dibe
û êdî wan penaber û koçberan
zêdetir pêwîstî bi hevkariyên
mirovî heye û divê civaka
navdewletî û hikûmeta Îraqê
zêdetir li penaber û koçberan

xwedî derkevin û bi awayekî
pêwîst alîkariya wan bikin.

Nêçîrvan Barzanî
serokwezîrê herêma Kurdistanê,
ji bo wan hevkarî û alîkariya
pêşkeşî herêma Kurdistanê
dike, sipasiya gel û hikûmeta
Birîtaniyayê kir û daxwaz kir ku,
ew hevkarî û alîkarîkirin bi herê-
ma Kurdistanê re berdewam be.
Serokwezîr rola Birîtaniyayê di
nav hevpeymaniya navdewletiya
dijî terorê de bilind nirxand. Li
dor tîkeliyên digel Birîtaniyayê jî,
serokwezîrê Kurdistanê sipasiya
rola sefîrê Birîtaniyayê yê Îraqê
kir ku, roleke baş di pêşxistina
têkeliyên navbera herêma Kur-
distan û Birîtaniyayê de lîstiye û
got ku, herêma Kurdistanê
dixwaze têkeliyên xwe bi Birî-
taniyayê re di hemû waran de
ber bi pêşde bibe.

Wezîrê bergiriyê yê Birî-
taniyayê behsa giringiya ser-
dana dawiyê ya serokwezîrê

herêma Kurdistanê bo Londonê
kir û tekîd li ser aktîvkirina pey-
mana lihevtêgihiştinê ku di
navbera her du aliyan de hatibû

îmza kirin kir.
Di dawiya civînê de behsa

pirsgirêkên navbera Hewlêr û
Bexdayê hat kirin û wezîr û
şandeya Birîyaniyayê dupat kir
ku, welatê wan bi timamî pişte-
vaniya çareserkirina pirsgirêkên
navbera Hewlêr û Bexdayê de
dike û hêvî dike ku, bilezgînî ew
pirsgirêk bên çareser kirin daku

her du alî giraniya xwe danin ser
pirsên sereke weke; nehêlana
teror û terorîstan. Şandeya
mêvan serkeftin û mêrxasiya

pêşmergeyê Kurdisdtanê li
cenga dijî terorê bilind nirxand.

Di civînê de serokê dîwana
serokatiya herêma Kurdistanê,
wezîrê pêşmerge, peyvdarê
hikûmeta herêma Kurdistanê,
berpirsên têkeliyên derve yê
herêma Kurdistanê û nûnera
hikûşmeta herêman Kurdistanê
ya Londonê amade bûn.

Zûmar (Rûdaw)- Fer-
mandeyekî Hêzên Pêşmerge li
sînorê nahiyeya Zûmarê ya
Mûsilê eşkere dike ku piştî riz-
garkirina Zûmarê, kurdan sînorê
Başûrê Kurdistanê ligel Iraqê
diyar kirin û sînorê xwe li wir
danîne. Ev yek dibe yekem pên-
gava kurdan, ku Başûrê Kurdis-
tanê li navçeyekî Iraqê sînorê
xwe xêz dike.

Wî fermandeyê Hêzên
Pêşmerge di wê baweriyê de ye

ku, careke din ew sînor nayê
şikestin. Çekdarên DAIŞê beriya
şikestina xwe li wê nahiyeyê,
gellek xaniyên xelkê teqandine,
lewma ew kurdên ku vegeriyane
Zûmarê û malên xwe wêran
dibînin, dibêjin em nahêlin
carekî din erebên ku hevkariya
DAIŞê kirine di kuştina kurdan
de, vegerin Zûmarê û li vir bicîh
bibin. Bi kontrolkirina nahiyeya

Zûmarê sînorê Başûrê Kurdis-
tanê ligel Iraqê hat diyarkirin, ku
dibe ev pêngav bibe cara yekê
ku kurd sînorê xwe ligel Iraqê,
cuda dike. Fermandarên Hêzên
Pêşmerge ku rola wan di riz-
garkirina Zûmarê û wê navçeyê
de hebû, soz didin ku ti hêzek
nikare vî sînorî bişîne.

Zûmar dikeve bakurê rao-
javayê Mûsilê û tenê 3 km ji

bajerokê Hogneyê yê ku niha di
destê DAIŞê de ye, dûr e.

Ligel rizgarkirina Zûmarê, ew
ereb û kurdên ku hevkariya
DAIŞê kirine, reviyane û li wir
nemane. Welatiyekî wê
nahiyeyê bi navê Eymen Sedîq jî
dibêje, Çekdarên DAIŞê gellek
malên kurdan teqandine, ew
erebên ku alîkariya DAIŞê kirine
em nahêlin ku vegerin vir.

Qamişlo (Rûdaw)- Partiyên
Encumena Niştimanî ya Kurd li
Sûriyê (ENKS) îro car din li
bajarê Qamişlo dicivin ji bo ku
her 12 nûnerên xwe di “Lêveg-
era Siyasî” de destnîşan bikin.
Peyamnêrê Rûdawê li Qamişlo
ragihand ku biryar bû civîna
partiyên ENKSê saet 12:00 bi
dema Hewlêrê destpêkiriba, lê
civîn ji bo saet 17:00ê êvarê hat
paşxistin.

Berî niha, endamê ENKSê,
Ebdilsemed Xelef Biro ji
Rûdawê re gotibû ku di nava
nûnerên encumenê di lêvegerê

de wê 9 kes ji partiyan bin û 3
nûnerên din wê ji kesatiyên ser-
bixwe yên di nava encumenê
de bin. Nakokî di navebra Par-
tiya Demokrat a Kurdistan-
Sûriyê (PKD-S) û partiyên din
ên ENKSê de hene.  PDK-Sê
dixwaze mîna sekreteriya giştî
ya ENKSê, 4 nûnerên wê di
Lêvegera Siyasî ya rojava de jî
hebin, lê partiyên din vê yekê
qebûl nakin û dibêjin divê PDK-
Sê jî wek partiyên din tenê
nûnerekî wê di lêvegerê de
hebe. Avakirina lêvegereke
siyasî yek ji xalên Rêkeftina

Dihokê ye ku di navbera
ENKSê û Tevgera Civaka

Demokratîk (TEV-DEM) de
hatiye îmzekirin. Ew lêveger wê
ji 30 kesan pêk were, 12 ji
ENKSê û 12 ji TEV-DEMê bin,
ew 24 endam jî wê her şeş
endamên din ji derveyî herdu
aliyan diyar bikin.

Enbar (Rûdaw) –
Balafirên şer ên hêzên
hevpeyman li bajarokê
Qaîmê yê girêdayî
parêzgeha Enbarê ya
Iraqê li çend malan
dan. Di encamê de
herî kêm 10 kes hatin
kuştin. Balafirên şer ên
Amerîka û hêzên hevpeyman îro li
bajarokê Qaîmê yê Enbarê ku di
destê DAIŞê de ye, bi hizra ku
serkirdê DAIŞê Ebûbekir Bexdadî
li wir xwe veşartiye, li çend malan
dan. Serokê eşîra Kerbolê şêx

Qasim Kerbolî li ser vê
yekê ji Rûdawê re got,
balafiran destpêkê li
malekê dan piştî ku
xelkê çûn hewara wê
malê dîsa li wan dan.
Şêx Qasim Kerbolî da
zanîn ku di wê bûyerê
de 10 kes hatin kuştin

û 25 kes jî birîndar bûn ku
piraniya wan jin û zarok in.

Bajarokê Qaîmê yê Iraqê 480
km dûrî Bexdayê û li ser sînorê
Iraq û Sûriyê ye. Qaîm meha
Hezîrana îsal ketibû destê DAIŞê.

Britanya amadeye çekên zêdetir ji bo Pêşmergeyan bişîne

Birîtaniya berdewamî piştevaniya Kurdistanê dike

Fermandarên Pêşmerge: Em nahêlin ti hêz sînorê me derbas bike

Partiyên ENKSê car din bo “Lêvegera Siyasî” dicivin Balafirên şer bi niyeta serkirdê 
DAIŞê Ebûbekir Bexdadî çûbûn lê…www.a
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Li Helwer ji aliyê Înstîtûya lêkolînê ya
Rojhilata Navîn- MERI konferansek du
rojî hate li darxistin. Panela konferansa
roja duyem de serokwezîrê Kurdistanê
Nêçîrvan Barzanî amade bû û axvtinek
kir. Peyva Nêçîrvan Barzanî li panela
Dîdara Meri ji bo Diyalog û aşitiyê

Nêçîrvan Barzanî serokwezîrê herê-
ma Kurdistanê beşdarî di panela Dîdara
Meri ji bo diyalog û aşitiyê kir û peyvek
pêşkeş kir, ev li jêr teksa peyva
serokwezîr:

Bi xêr bên
Ez kêfxweş im beşdariyê di vê panelê

de dikim
Di dawiya sala 1989ê de dîwarê

Berlînê hat jinavb birin, du salan piştî wê
bûyerê Yekêtiya Soviyetê hilweşiya,
cenga sar bi dawî hat, gelek welat azad
bûn, piştî sala 1991ê behsa pêla
çwaremîn ya demokrasiyê hat pêş.
Siysasetmedar û akademîsyenan behsa
sîstema nû ya cîhaniê dikir, çirayê gelên
jêr dest û bêmaf geş bû.

Çend sal derbas bûn, li Rojhilata
Navîn guhetinên mezin çê bûn, pêla
çwaremîn ya demokrasiyê negehişte
devera me, gelek kesan behsa neminasi-
biya demokrasî, sîstema siyasî û kultura
Rojhilata Navîn dikir û gelek kes li hem-
ber deverê bêhêvî bûn, helsengandin û
dîtinên wan reşbîn bûn, kêm kesan di wê
demê de hizira pêxistina çirayê
demokrasiyê li devereke bêdemokrasî
dikir, ew çirayê hîngê navê wê Kurdistana
Îraqê bû, li gulana 1992ê di pirosesa
demokrasiyê de pêngaveke dîrokî avêt û
parlamentoyeke azad hilbijart.

Her di wê salê de parlamentoya Kur-
distanê biryar da ku, peywendiya herêma
Kurdistanê digel dewleta Îraqê li paşerojê
li ser esasê federalîzmê be û kêm kes, ji
derveyî hêzên siyasiyên Kurdistanê,
çaverê bûn ev xewine bi cî bê, lê xewina
me hertim zîndî bûye. Em nabêjin me
kêmasî nîn in, lê yaku em jê pişt rastin
ewe em li ser rêyeke rast ber bi paşero-
jeke geş gavan diavêj in. Şêx Ubeydulayê
Nehrî di sala 1880ê de xewin bi hindê ve
dît ku, biryara kurdan di destê kurdan bi
xwe de be û serhildan û şoreşên sedsala
borî ji bo wê armancê bûn.

Sala 2003ê guhertineke asasî bi ser
Îraqê de hat, di nava du salan de serkird-
eyên Kurdistanê û pêkhateyên din yên
Îraqê li ser bingehê dewleteke
demokratîk, plural û federalî û li ser
destûreke nû bo Îraqê li hev kir. Li Îraqê
referandum li ser destûrê kir û 4/5

dengderan li sertaserî welat, îraqiyan, ev
destûra nû pesind kir.

Ji sala 2005ê û vir de sê hilbijartinên
parlamentoya Kurdistanê hatine kirin,
hikûmet bi aşitî pêkhatiye û desthilat
bi awayekî aştiyane dest bi dest
kiriye. Em gelek caran wê yekê jibîr
dikin ku, daxwaza sereke ya serhildan
û şoreşên Kurdistanê demokrasî,
mafê mirov û mafên kêmneteweyan
bû.

Bifederalîkirina Îraqê daxwaza
sereke ya gel û nûnerên Kurdistanê
bû. Ev çarçoveya dîrokî ji bo têgihişti-
na me li hember guhertinên niha yên
Rojhilata Navên giring e. Di van çend
salên dawiyê de em dibînin sîstema
siyasiya deverê rastî kirîzeke tirsinak
û paşerojeke nediyar bûye. Hindek
rijêmên weke Sedam Hisên, Miemer
Qedafî û Hisnî Mubarek li ser desthilatê
nemane. Hindek welat jî weke Suriye û
Yemen rastî şerên navxweyî û îdolojiya
şidetxwaz bûne. Em jî li herêma Kurdis-
tanê nikarin metirsiya rûbirûbûna digel
hêzeke çekdara gelek hovane ku, alayê
dewleta Îslamê bilindkiriye, piştguh bixin,
cunkî dibe bibe gefa man û nemana me.

Herêma Kurdistanê niha li dijî hêzeke
piçek ya şidetxwaz rawesta ye, xelkê Kur-
distanê nikare bi tenê li dijî vî awayê tero-
ra nû serkeftinê bidest bîne. Pêwîstiya
me bi hevkarîya serbazî, mirovî,
êkonomî, îstîxbaratî û exlaqî ya dostên
me li derve heye. Em li herêmekê dijîn ku,
xebatên ji bona çespandina demokrasiyê
rastî gelek keleman tên, mafên kêm-
neteweyan û olên deverê tên bin pê kirin
û siyaseta şidetxwaz bûye çarerêya
êkane. Herêma Kurdistanê, miqayîse
digel gelek welatên din yên Rojhilata
Navîn, mînaka pirosesa aştîxwazî û
singfirehiyê ye, parastina vê tecrûbeyê
wezîfeya gişt aliyên demokratîk û
azadîxwaz e. Parastina tecrûbeya me dê
hêviyê bi gelek kesên ku, demokrasî,
lêbihurînî, bihevrejiyan û parastina mafê
kêmneteweyan ji bo wan giringe û
giringiyê pê didin, bibexşe. Bêguman,
eger em ji derve li Rojhilata Navîn temaşa
bikin, bi taybetî bi çavê mediyayê, em
dibînin kuştin li gelek cîyan heye. Lê çên-
abe em wê rastiyê jî jibîr bikin ku herêma
Kurdistanê weke hêzeke biaramkirinê, di
15 salên borî de, li Îraqê roleke çalak
lîstiye. Di germatiya şerê navbera Sune û
Şîiyan de li Îraqê, hêzên siyasiyên Kur-
distanê hewil daye xalên hevbeş di
navbera wan de ji bo aramkirina rewşa

emnî û siaysî li welêt bibîne. Mal û ofîsên
serkirdeyên Kurdistanê li Bexdayê ji bo
lihevnêzîkirina hêzên siyasî li Îraqê
vekirîbûne, bi tyabetî cenabê serokomar

Talebanî, di wê demê de bi her awayî
lêdixebitî daku wan pêkhateyan li hev
nêzîk bike. Hindek ji mêvanên me yên
biyanî car-car digel me behsa sewîyeya
lêbihurîna xelkê Kurdistanê, bi hemû
pêkhateyan ve, dikin beramber wê hemû
neadaletiya dîrokiya li hember me di vî
welatî de hatiye kirin. Behsa xweragiriya
xelkê deverên nakonbar dikin ku, îro
zêdetir ji 10 salane bi nefeseke domdirêj
çaverêy cîbicîkirina mafên xwe yên
destûrî dikin daku bo ser cîyên bav û
kalên xwe vegerin. Em dê bi hemû
îmkanên xwe alîkariya gişt pêkhateyên
welatê xwe ku, xedir lê tê kirin, bikin.
Parastina wan ango parastina xelkê Kur-
distanê, ango parastina axa Kurdistanê.

Eger ji tecrûbeya Kurdistanê li Rojhila-
ta Navîn temaşa bikin, em dikarin bêjin
tovê lêbihurînê û dîtina çareseriyên mina-
sib ji bo wan pirsgirêkên siyasiyên me
hene ne tiştekî mistehîl e. Pirsiyara serke
eve; Em çawa bingehên hevbeş bi hev re
diyar bikin, li ser wan li hev bikin û pişt re
hurmetê jêre bigirin?

Dema em behsa sîstema siyasîya nû
li Rojhilata Navîn dikin, dikre lêkolîn li ser
gelek aliyên tecrûbeya Kurdistanê bê
kirin da ku bizanîn çawa li ser astê deverê
fêdey lêwerbigirin. Di çarçoveya
geopolîtîka aloza deverê de, herêma Kur-
distanê îro bûye faktoreke îstîqrarê û di
dîroka korta tecrûbeya demokrasiya xwe
de karîye wê rastiyê îspat bike ku herêma
Kurdistanê li deverê ji bo hemû wan
welatên derdûra me dijîn, faktora
îsîtqrarê ye. Vebûna Kurdistanê bi rûyê
cîhana derve û teşwîqkirina ser-
mayedarên xwemalî û biyanî êkonomiya

herêmê guhart. Siyaseta moderna di
warê neftê de heta dereceyekê pirsa
elektirîkê û enerjiyê li herêma Kurdistanê
çareser kir û Kurdistan jî li ser nexşeya

enerjiya timama cîhanê kir navek. Van
pêngavan hemûyan bi hev re hêvî bi
gelê Kurdistanê û welatên cîranên me
bexşî ku aşitî û pêkvejiyan li Rojhilata
Navîn ne karekî misthîl e.

Sê meh berê tecrûbeya
demokratîk û pêkvejiyana bi aşitî û
biîstîqrar li Kurdistanê li ber gefên
man û nemanê bû. Biryara dostên me
û demokratîkxwazan ku di hewara me
bên, belgeyek eşkereye ku, xebatên
me yên siyasî, serbazî, êkonomî û
civakî yên çend salan belaş nebûye.

Bi a min dikare li ser jidaykbûna
sîstemeke nû li Rojhilata Navîn û
şertên berdewambûna wê, bi pişt

bestin bi tecrûbeya herêma Kurdistanê, bi
hûrî lêkolîn bê kirin.

Di sala 1991ê de, em rastî koçeke
mezin bûn, dema rijêma Sedam Hisên
piştî şikestian şerê Kwêt raste-rast êrîş kir
ser Kurdistanê. Hêzên hevpeymaman
hîngê, piştî demek kurt, di hewara gelê
Kurdistanê hatin û ji bona parastina gelê
Kurdistanê ji asîman, devera (no fly zone)
dirust kir. Hindek ji dostên kurdan behsa
hindê kir ku, civaka navdewletî berprisi-
yariya xwe li hember parastina miletekî
ku, wî bi xwe îmkanên parastina xwe
nebûn, cîbicî kir. Hindek akademîsyen û
siyasetmedarn digot: dikar bê gotin
sîstema nû ya cîhanî piştî cenga sar, li
ser dihewrhatina gelê Kurdistanê hat dar-
iştin. Dikare îro jî bê gotin sîstema nû ya
Rojhilata Navîn, ne bi tenê li ser dihe-
warhatina herêma Kurdistanê hat dar-
iştin, lê belê tecrûbeya me ya pêkve-
jiyanê, xebatên ji bona çespandina piren-
sîpên demokrasiyê, pluraliyê û rêzgirtina
li welatên cîran û dîtina çareseriyên
aşitîxwazane ji bo tehediyên li pêşiya me
hene reşbîniya me li hember Rojhilata
Navîn kêmtir dike. Hêviyê bi me dide ku,
Rojhilata Navîn jî dikare pêngavên mezin
û biçûk ber bi azadî, serbestî û
demokrasiyê pavêje.

Ez hêvîdar im tecrûbeya Kurdistanê
vê carê bibe meşxelek ji bo geşbîniya me
li hember Rojhilata Navîn li ser bingehê
rêzlihevgirtin, sinfirehî, hevkariya dijî
terorê, parastina mafê mirovî û kêm-
neteweyan, avadankirina welatê me,
xizmetgozarî û sîstema hukimdariya
dirust û minasib digel jiyana vê serdemê.

Digel rêz û sipasiyên min

Kobanî (Rûdaw) – Yekîneyên Parasti-
na Gel (YPG) ragihand, di şerê li Kobanî
û Serêkaniyê de herî kêm 38 çekdarên
DAIŞê hatine kuştin û 10 şervanên wan û
2 sivîl jî şehîd bûne. YPGê li ser rewşa
şer li Kobanî û Serêkaniyê daxuyaniyek
da. Naveroka daxuyaniya YPGê wiha ye:

“Êrişên çeteyên DAIŞ'ê ku ji bo
dagirkirina bajarê Kobanî hatine dest-
pêkirina, di roja 54an de dewam dikin.
Hêzên me, pêngavên xwe yên li hemberî
deverên nava bajêr û derveyî bajêr, ku ji
aliyê çeteyan ve hatine dagirkirin, dewam
dikin. Hêzên Burkan El-Firat ên girêdayî
Artêşa Azad û hêzên Pêşmerge jî bi
çekên giran piştgiriyê didin hêzên me.
Hin deverên ku çeteyan dagir kiribûn
hatin rizgarkirin. Komên çete li nava bajêr
û li ser xeta sînor hin deverên ku sivîl lê
hene, bi hawanan topbaran dikin.

Li eniya rojhilat, li Taxa Kaniya Kurda
ya bajarê Kobanî hêzên me duh bi roj li
hemberî cihê ku çeteyan dagir kirine,
êrişek pêk anîn û ev êriş heta saetên
sibehê dewam kir. Di heman demê de, li
Kolana Şaredariyê û li derdora Mizgefta
Hecî Reşad jî li çeteyan dan. Di encama

êrişê de hin deverên ku çeteyan dagir
kiribûn hatin rizgarkirin. Şerê li wê dev-
erên sîng bi sîng heta sibehê dewam kir
û bi qasî ku hatiye tesbîtkirin herî kêm 29

çete hatine kuştin. Hêzên me, li vê eniyê
2 BKC, 5 keleşnîkov, 2 B7 roket, 35
bombeyên destan, bêtêlek, 10 rext,
êlekekî êrişên xwekujî û gellek alavên
leşkerî desteser kirine. Her wiha
cenazeyên 19 çeteyan di bin kontrola
hêzên me de ne. Li eniya başûr jî duh bi
roj û bi şev di navbera hêzên me û komên
çete de şerekî dijwar derket. Li vê eniyê
otomobîlek ku doşka li ser bû her wiha
motorsîklêteke çeteyan hatin rûxandin. Bi

qasî ku hatiye tesbîtkirin li vê herêmê herî
kêm 5 çete hatine kuştin. Hêzên me hin
çek û cebilxane desteser kirin. Her wiha
cenazeyê çeteyekî jî di bin kontrola
hêzên me de ye. Li rojavayê Kobanî,
hêzên me li derdora gundê Qerekoyê yê
li ser rêya di navbera Kobanî û Cerablusê
de li dijî çeperên çeteyan şevê din û îro
sibê du çalakî pêk anîn. Di çalakiyan de 2
motorsîklêt hatin rûxandin û herî kêm 4
çete hatin kuştin.

Di şerê 24 saetên dawî de, 8 hevalên
me, ku bi ruhê fedayî û bi çalakiyên xwe
tirs û xof kirin dilê dijmin, bi qehremanî
şer kirin û şehîd bûn. Di encama top-
barana komên çete de 2 welatiyên sivîl jî
şehîd bûn û 4 welatiyên din jî birîndar in.

Operasyona hêzên me ya li başûr û
başûr-rojavayê bajarê Serêkaniyê
dewam dike. Hêzên me li herêmê
pêşdeçûneke mezin bidest xistine. Li
gundê Resîm El-Hecîr û derdora wê di
navbera hêzên me û çeteyan de bi çekên
giran şer derket. Di şerê li van qadan de
du hevalên me ku bi ruh û tevlîbûna
fedayî ji bo serkeftina operasyonê rolek
mezin lîstin, şehîd bûn.”

Li devera Zûmarê komek
k u r d ê n  ê z î d î  j i  d e s t ê  
D A I Ş ê  r i z g a r  b û n

Zûmar (Rûdaw) – Hêzên Pêşmerge
karîn piştî ku balafirên şer li çeperên DAIŞê
yên li devea Tilefera Mûsilê dan, 5 mal-

batên kurdên êzîdî rizgar bikin. Fer-
mandeyekî hêzên Pêşmerge li devera
Zûmarê ji Rûdwê re got, îro danê sibê bal-
afirên şer ên hêzên hevpeyman li çeperên
DAIŞê yên li bajarokê Tileferê dan. Wî fer-
mandeyê Pêşmerge got, piştî ku balafiran li
DAIŞê dan 5 malbatên kurdên êzîdî ji destê
DAIŞê reviyan û ji aliyê pêşmergeyan ve
hatin rizgarkirin. Li gorî agahiyên wî fer-
mandeyê Pêşmerge, pêşmergeyan ew
malbatên ku ji destê DAIŞê reviyabûn li
gundekî Zûmarê ku di destê DAIŞê de ye,
dîtibûn ji ber wê jî piştî şerekî giran karîbûn
wan rizgar bikin.  Hat zanîn ku ew malbatên
kurdên êzîdî tenê jin û zarok bûne.

Emê bi hemû awayî xaka Kurdistanê biparêzin

YPG: Herî dawî 38 çekdarên DAIŞê li Kobanî û Serêkaniyê hatin kuştin
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Fermandarekî YPG: Paqijkirina
navçeyên Kobanê berdewame

Fermandeyekî hêzên YPG li bare
pêşveçûnên dawî yên şer li Kobanê ragihand

ku operasyonên paqijkirina tevahiya Kobanê ji
terorîstên DAIŞ destpê kiriye û derbeyên
mezin li terorîstan dane. Idrîs Nasan, libarê
rûdanên 24 demjimêrên borî li bajarê Kobanê
ji PUKmedia`yê re ragihand: Moralê terorîstan
nemaye û bi berdewam şikestinan dixwin û
şeva borî jî ji sê qolan ve êrişî Kobanê kirine lê
belê hatine şikandinê û li gor zanyariyên me li
rojhilat 13 terorîst hatine kuştin. Nasan got jî: li
du rojên borî hêzên YPG û YPJ bi hevkariya
bombardumana hêzên pêşmerge me kariye
çend navçeyeke Kobanê li jêr kontrola
terorîstên DAIŞ derbixin. Libarê rola hêzên
pêşmerge jî, Idrîs Nasan got: Bêgoman hêzên
pêşmerge rola xwe ya berbiçav hebûye û
karîne terorîstên DAIŞ şeperze bikin û di
heman demê de moralê hemû hêzan gelekî
bilinde û bi qehremanî li ngel hev bergîrî li
Kobanê dikin.

Li sînor zîncîra ji mirovan
RIHA (DÎHA) - Li xeta sînor a Kobanê-

Pirsûs li gundê Miseynter ê çalakiya nobetê lê

didome zîncîra ji mirovan hat çêkirin. Li hember
êrîşên çeteyên DAIŞ ên li dijî Kantona Kobanê
berxwedana li xeta sînor ku roja 56. li pey xwe
hişt, kesên li xeta sînor nobetê digirin bi zincîra
ji mirovan deng dan berxwedana Kobanê.
Berxwedêrên li gundê Miseynter ji qada ku kon
lê, bi meş hatin meydana gund a her roj zîncîra
ji mirovan lê tê çêkirin. Mirovan li vir berê xwe
dan Kobanê û bi dirûşmayan xwestin dengê
xwe bigihînin hêzên YPG/YPJ’ê yên di çeperên
xwe de li dijî çeteyên DIAŞ şer dikin. Di
çalakiya zîncîra ji mirovan de posterê Rêberê
Gelê Kurd Abdullah Ocalan, alên PKK û YPG’ê
hatin hildan. Di çalakiya zîncîra ji mirovan de ku
bi yek dengî, “Çerxa Şoreşê” hat xwendin
çalakî bi çepik û dirûşman bi dawî bû. Piştî
çalakiya zîncîra ji mirovan gel vegeriya qada
kon û bernameya xwe ya rojane dewam kir.

Pêşmerge 9 navendên stratejî 
l i  H iwê c e yê  Kont ro l  k i r in

Hêzên pêşmerge duh roja şemiyê kontrolki-
rina çend cihên stratejîk li Hiwêce ser bi

parêzgeha Kerkûkê  ragihand. Birîkarê wezare-
ta pêşmerge Enwer Hacî Osman ji rojnameya
Şerq Ewsetê re ragihand ku: hêzên pêşmerge
karîne girên stratejî ên li rojavayê Kerkûkê û 9
navendên stratejî ên terorîstên DAIŞ li wê
navçeyê Kontrol bikin. 

Osman aşkira kir ku şer û pevçûn heya
derengiya şevê berdewam bûye. Hacî Osman
da zanîn ku hêzên pêşmerge biha çiyayekî
stratejî li wê navçeyê û li gel zincîreyek  ji girên
dine ku bandore xwe li ser hewza Hiwêceyê
heye û hejmarek gundên mezin li deşta
Hiwêceyê xistine jêr kontrola xwe de.

Êvariya îro pênçşem 06/11/2014
birêz Frank-Walter Steinmeier
Wezîrê Derveyê Elmanya li rêya
telefonê ve peywendî bi birêz
Mesûd Barzanî Serokê Herêma
Kurdistanê re kir. Êvariya îro
pênçşem 06/11/2014 birêz Frank-
Walter Steinmeier Wezîrê Derveyê
Elmanya li rêya telefonê ve pey-
wendî bi birêz Mesûd Barzanî
Serokê Herêma Kurdistanê re kir. Li
vê peywendiya telefoniyê da rewşa
emnî û siyasiya Herêma Kurdistan û

Iraq û navçeyê û şerê dijî te -
rorîstan xistin ber behs. Wezîrê
Derveyê Elmanya beh sa ser -
keftinên Pêşmerge kir û ragi-
hand, Elmanya wekî berê ama -
deye ji bo rûbirûbûna terorîstan
piştevaniyê li Herêma Kurdis-
tanê bike. Li beramber da Serok
Barzanî spasiya gel û Hikûmeta
Elmanya kir û tekez kir ku ji bo ji
binî ve têkşikandina wan terorîs-
tan pêwîstî bi hev karî û hema-
hengiyekî navdewletî heye.

Fuad Mesûm seroko-
marê Îraqê, îro roja
pêncşemiyê 06.11.2014ê li
bajarê Hewlêrê li ofîsa xwe
ya taybet pêşwazî li Nêçîr-
van Barzanî serokwezîrê
herêma Kurdistanê kir.

Di dîdarekê de, Masûm û
Barzanî  pirsgirêkên siyasî û
emnî li welêt, rûbirûbûna
metirsiya çekdarên
terorîstên DAÎŞ li Îraqê û
deverê û giringiya sudwer-
girtin ji piştgiriya navdewletî

bo Îraqê di warê serbazî û
mirovî de gotûbêj kirin û
tekîd li ser giringiya aştiya
niştimanî di  navbera hemû
alîyan de û piştbestin bi
destûr û rêkeftinan kir.

Têkeliyên navbera
hikûmeta herêma Kurdistanê
û hikûmeta federaliya Îraqê
û pêwîstiya çareserkirina
pirsgirêkên hilawîstî û
nehêlana nakokiyan li gor
destûrê bi awayekî ku, di
berjewendiya balaya timama

pêkhate û gelên Îraqê be,
hin mijarên din yên dîdara

serokomarê Îraqê û
serokwezîrê Kurdistanê bûn.

Komisyona Bilind a Hilbijartinan a
Parlamentoya Kurdistanê 10 roj dem

daniye ji bo wan kesên dixwazin bibin
endamê Komisyona Serbixwe ya Hilbi-
jartinên Kurdistanê. Parlamenterekî
Kurd jî dibejê ku lezkirina wan a di warê
komisyonê de, ji bo encamdana

referan dûmê ye. Komisyona demkî ya
Parlamentoya Kurdistanê di civîna xwe

de dema serlêdanê bo
wan kesan diyar dike ku
dixwazin bibin endamên
Komisyona Serbixwe ya
Hilbijartinên Kurdistanê. Di
vê derbarê de Serokê
Komisyona Demkî ya
Komisyona Bilind a Hilbi-
jartinên Kurdistanê Mela
Merwan Gelalî ji Bas-
Newsê re got: “Kilîşeya
wergirtina CV yan hatiye
amade kirin. Dema serlê-

danê 10 roj e. Her kesek pîvanan bi cîh
bîne CV ya wan wê were qebûl kirin.”
Dema pisgirêkên di navbera Bexda û
Hewlêrê de zêde bûn, Serokê Herêma
Kurdistanê Mesûd Barzanî hat Parla-

mentoyê û daxwaz ji parlamenteran kir
ku di demeke nêzîk de yasayan ji bo
avakirina Komisyona Hilbijartine li Kur-
distanê û encamdana referandumê
derxînin. Parlamenterê Kurdistanê
Valan Ferîd got ku lezkirina di
damezrandina Komisyona Bilind a Ser-
bixwe ya Hilbijartinên Kurdistanê de,
referandûma serxwebûne nêzîk dike û
wiha axifî: “Bi derxistina yasayê divê di
nav 90 rojan de Komisyona Bilind were
avakirin. Avakirina komisyonê nîşaneya
referandûma serxwebûnê ye. Ji xwe
Serok jî daxwaz ji parlamentoyê kiribû
ku bo referandûma serxwebûne lezê
bikin. Bo referandumê pêwîstî bi
yasayê heye û Fraksyona PDK’ê li Par-
lamentoyê yasayek bo referandûme
amade kiriye û wê pêşkeşî Serokatiya
Parlamentoyê bike.”(BasNews)

Piştî gehîştina Hêzên Pêşmerge bo
Kobanê ligel çekên giran, niha
terorîstên DAIŞê paş vedikşin û Hêzên
Pêşmerge û Yekîneyên Parastina Gel
(YPG) û Hêzên Volkana Elfurat ji 4
aliyan ve bi tundî li çeperên DAIŞê dan.
Herwiha 2 gund ji wan terorîstan hatin
paqijkirin. Rojnamevan Komas Şehbazî
ji Rojavayê Kurdistanê ji KDP.info re
ragihand: “Îro Hêzên Pêşmerge û
hêzên YPGê û Volkana Elfurat karîn ji 4
aliyên kobanî bi giranî çeperên DAIŞê
dan ber topan.” Wî rojnamevanî wiha
got: “Di encama wî şerî de, hêzên kurdî
karîn 4 otombîlên DAIŞê têk birin ku
çekên Doşka bi wan ve bûn. Herwiha

otombîleke din jî li başûr û 2 otombîlên
din jî li rojhilatê Kobanê têk birin. Her-
wiha qenasekî DAIŞê kuştin ligel kuştin
û birîndarkirina hejmaneke mezin.”

Herwiha li gorî agahiyan, balafirên
şer ên Hevpeymaniya Navdewletî îro
derdora saet 13:00, gundê Xerabîsan
ku 20 kîlometran li rojhilatê Kobanê ye
bombebaran kirin. Ew gund dikeve ser
rêya di navbera Kobanî û Girê Spî de û
DAIŞê di rêya wê re çek û çekdaran ji
Girê Spî û Reqayê derbasî Kobanê
dike. Berê çekdarên DAIŞê êrişî sînorê
navbera Kobanê û Bakurê Kurdistanê
dida, lê ev 3 roj in ku Hêzên Pêşmerge
bi çekên giran li wan çekdaran didin û

niha niha êrişê wan û hewlên girtina
sînor ji aliyê DAIŞê ve nemane.

Li bajarê Serê Kaniyê yê Rojavayê
Kurdistanê jî YPGê herdu gundên
Arçaşêxan û Sutuk ji DAIŞê paqij kirin û
karîn 15 terorîst bikujin û 6 çekdarên
din jî birîndar bikin.

Navenda Nûçeyan- Serokê
Şaredariya Şirnex Serhat Kadirhan rag-
ihan ku meclîsa şaredariyê biryar da
navê12 tax û du qadan bibe kurdî.

Meclîsa Şaredariya Şirnexê biryar
da navê 12 tax û 2 qadan ên ku li
navenda bajêr biguhêrê bike kurdî. Bir-
yar bi pirdengiyê hat standin û navên
ku hatine guhartin dê hefteya pêşiya
me de ji parêzgariya Şirnex re bê
şandin. Serokê Şaredariya Şirnex Ser-
hat Kadirhan got, “Mafê parêzgarî heye
biryara pesend neke lê ez bawer dikim
ku ew dê pesend bike heger pesend
neke jî em dê gorî prosedurê hewl
bidin. Navên tax û qadên hatine

guhertin ev in:
Yeni Mahalle – Taxa Cûdî

İsmet Paşa Mahallesi –Taxa Herekol,
Gazipaşa Mahallesi –Taxa Fereşîn,
Vakifkent Mahallesi – Taxa Kobanê,
Bahçelievler Mahallesi – Taxa Gabar,
Ataturk Mahallesi – Taxa Çirav,
Yeşilyurt Mahallesi – Taxa Botan,
Gundogdu Mahallesi – Taxa Rojhilat,
Dicle Mahallesi – Taxa Kato,
Şehr-i Nuh mahallesi – Taxa Şehrê
Nûh,
Aydinlik Mahallesi – Taxa Heftenîn,
Cumhuriyet Mahallesi – Taxa Besta,
Cumhuriyet Meydani – Qada Azadî
Omer Kabak Meydani– Qada Aşitî.

Elmanya amadeye zêdetir piştevaniya Kurdistanê bike

Li ser pêwendiyên Bexda û Hewlêr axivî

Kurdistan xwe ji referandûma serxwebûnê re amade dike

DAÎŞ li Kobanê paşve dikişe

Li Şirnex navên taxan bû kurdîwww.a
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Bi mebesta bi serkirina bereyên şer
û helsengandina meydanî û rewşa
Pêşmerge û ji nêzîk ve agahdarbûna li
amadekarî û wan rêwşu -
wênên serbaziyên ku ji aliyê
hêzên Pêşmerge ve ji bo
bergirîkirin û êrîşbirina li dijî
terorîstan li ber girtine, îro
pênçşem 06.11.2014 birêz
Mesûd Barzanî Serokê Herê-
ma Kurdistanê serdana hêlên
pêş ya bereyên rûbirûbûna
hêzên Pêşmergeyên li dijî
terorîstan yên li her dû mîhw-
era Mexmûr û Giwêr kir.

Bi mebesta bi serkirina
bereyên şer û helsengandina
meydanî û rewşa Pêşmerge û ji nêzîk
ve agahdarbûna li amadekarî û wan
rêwşuwênên serbaziyên ku ji aliyê
hêzên Pêşmerge ve ji bo bergirîkirin û
êrîşbirina li dijî terorîstan li ber girtine,
îro pênçşem 06.11.2014 birêz Mesûd
Barzanî Serokê Herêma Kurdistanê
serdana hêlên pêş ya bereyên
rûbirûbûna hêzên Pêşmergeyên li dijî
terorîstan yên li her dû mîhwera
Mexmûr û Giwêr kir. Li vê serdanê da
ku her yek ji rêzdaran Mistefa Seyîd
Qadir Wezîrê Pêşmerge, Ferîq Cebar
Yawer, Ferîq Şêrwan Ebdulrehman li
gel Serok Barzanî bûn, ji aliyê birêz Sîr-
wan Barzanî serpereştiyarê her dû mîh-

werê û rêzdar Qadir Qadir Berpirsê
Mîhwerê Giwêr û Necat Elî Berpirsê
Mîhwera Mexmûr ve hatin pêşwazî

kirin. Paşê Serok Barzanî li nêzîk ve
sengerên Pêşmerge yên li mîhwera
Giwêr bi ser kir û li gel Pêşmergeyan
axivî. Fermande û Pêşmergeyên Mîhw-
era Giwêr ji bilî derbirîna xweşhaliya
xwe ku carekî din Serok Barzanî li sen-
gerên pêşve yê Pêşmerge dibînin, rêz-
dar li çawayiya amadekariyên
Pêşmerge ya rûbirûbûn û êrîşkirina ser
terorîstan agahdar kir û behsa wan
serkeftinan kir ku piştî azadkirina
Giwêr, gundên Zimmare Ebdulla û Zim-
mare Sabîr û Telxêm û binkeyên ser
çiyayê Qereçux û çendîn cihên girîngên
dinê hatine azadkirin. Serok Barzanî
destxweşiyê wan serkeftinan li hêzên

Pêşmerge kir û spasî xweragiriya wan
kir û daxwaz ji wan kir bi hişyarî û çav
vekirî sengerên xwe û axa Kurdistanê

biparêzin. Paşê jî Serok
Barzanî serdana eniya
Mexmûrê kir û serdana sen-
gerên Pêşmerge yên li hêlên
pêşve kir. Li vê serdanê jî da bi
hurî behsa amadekariyên
Pêşmerge û wan serkeftinan jî
kirin ku piştî azadkirina
Mexmûr û li wê mîhwera bi
dest hatiye û gundên Riwale û
Gilgamêşe û Giresor û Sîrme
û Pungîne, nahiyeya Baqirt û
Hevde gundê Serbe û
nahiyeyên din jî hatine azad-

kirin. Serok Barzanî xweşhaliya xwe
derbirî ku eve duyemîncare ji bo
pîrozbahiya serkeftinê û agahdarbûna li
rewşa Pêşmergeyên qehreman hatine
wê mîhwerê û destxweşiya serkeftinan
li Pêşmergeyan kir û spasiya xwera-
giriya wan kir ku canê xwe xistiye
serdest ji bo wê yekê gelê me bi azadî
û aramiyê bijî û dilniya kir ku terorîstan
morala wan rûxaye û li şikesta berde-
wamdane û li tu cîheke nikarin xwe li
beranber wêrekiya polayiya Pêşmerge
rabigrin. Her wiha tekez kir li sayeya
azayetiya Pêşmergeyên qehreman û
xweragiriya gelê me, Kurdistan her jî li
serkeftin û pêşkeftinê da dibe.

Sosyologê tirk û dostê nêzîk ê Kurdan
Prof. Dr. Îsmaîl Bêşîkçî li ser serxwebûna
Kurdistanê diyar kir, divê kurd bibin xwedî
dewleta serbixwe û wiha got: “Ji ber ku
sedema bindestiya Kurdan bêdewletbû-
na wan e.” Îşev xeleka yekemîn a
bernameya nû ya Rûdawê ya bi navê
“Roja Rojînê” hat pexşkirin. Bernameya ji
aliyê hunermenda navdar Rojîn ve hat
pêşkêşkirin.  Mêvanên Rojînê, zanayê
navdar ê tirk û dostê nêzîk ê Kurdan Prof.
Dr. Îsmaîl Bêşîkçî û Serokê Weqfa
Bêşîkçî, Îbrahîm Guçlu bûn.

Prof. Dr. Îsmaîl Bêşîkçî di bernameyê
de behsa serxwebûna Kurd û Kurdistanê
kir û got, serxwebûna Kurdistanê pir
girîng e lê şert û mercên ku sala 1920an

ji bo çêbûna Kurdistaneke serxwebû
hebû niha tine. Prof. Dr. Bêşîkçî anî
ziman, lê divê kurd serxwebûnê bixin
rojeva xwe û qet dest jê bernedin çimkî
sedem herî bingehîn a bindestiya Kurdan
û zilm û zora ku li wan tê kirin, bêdewlet-
bûna wan e û wiha axivî.

“Bînin bîra xwe. Salên 1990î di
girtîgehên Tirkiyeyê de gû bi kurdan
didan xwarin. Eger dewleta Kurdan heba
tiştekî wisa çênedibû.” Sosyolog Bêşîkçî
got ku hinek dewlet hene tenê 20 hezar
nifûsa wan heye lê kurd bi 40-50 milyon
nifûs heta niha navê wan di ti civateke
cîhanî de tine. Prof. Dr. Bêşîkçî behsa
serdana xwe ya Başûrê Kurdistanê jî kir û
wiha anî ziman: “Ez par û îsal du caran

çûm Kurdistanê. Ez bi dîtina Ala Kurdis-
tanê bi dîtin hêzên Pêşmerge pir kêfxweş

bûm. Moralê gelê wir rayedarên wir pir
baş û xwe bû. Ezê cardin jî herim Kurdis-
tanê”.(Rûdaw)

Piştî ku hejmarek ciwanên nehya
Zumar, bi awayekî xwebexş mil bi milê
Pêşmergeyên Kurdistanê rahiştin

çekan, Serokê Herêma Kurdistanê
Mesûd Barzanî biryar da ku lîwayeke
taybet a Pêşmergeyan ji wan xwe-
bexşan were damezrandin. Niha li
Fêrgeha Pilind a Zêrevanî li Pêşxabûr
ew ciwan dewreyên leşkerî dibînin û
hefteyeke din bo Zumar tên şandin.

Di vê derbarê de Berpirsê Fêrgeha
Pilind a Zêrevanî General Yehya Yusif

ragehand ku niha ew Pêşmerge li ser
çekên sivik wek Rpg, Bîksî û hawanan
perwerdeyê dibînin û di warê teoriyê de
jî dersan didin wê hêzê. Bi baweriya
Yusif, taybetmendiya wê hêzê di wê
yekê de ye ku ji xelkê navçeyê pêk tê û
ew baştir dikarin berevaniyê li navçeya
xwe bikin û ji gefên terorîst û dijminan
biparêzin. Hevdem Fermandeyê
Lîwaya nû ya Zumar General Fethî
Îsmaîl jî got: ‘’Girîngiyeke taybet a vê
lîwaya nû heye. Xelkên navçeyê mil bi
milê Pêşmergeyan dijî terorîstan şer
kirin. Pêkanîna vê lîwayê jî li ser fer-
mana Serokê Herêma Kurdistanê ye ku
daxwaz kir ew ciwanên devera Zumar,
di nav lîwayekê de werin organîzekirin
da niha û paşerojê jî navçeya xwe
biparêzin.’‘ General Fethî tekez kir ku
hefteyeke din dewre û perwerdekirina
wê hêza nû bi dawî dibe û bo devera

Zumar tên şandin û li wir bicîh dibin.
Pêşmergeyê xwebexş Mûsa Cafer jî
tekez dike ku ew dikarin ji her hêzeke
din baştir navçeya xwe ji gefên terorîs-
tan biparêzin, ji ber ew xelkê navçeyê
ne û hemû cihan baş nas dikin.

Hêjayê gotinê 25’ê meha borî û piştî
şerekî dijwar di navbera Pêşmergeyên
Kurdistanê û çekdarên DAÎŞ’ê de, ku
saet şeşê serê sibehê dest pê kir,
Pêşmergeyên Kurdistanê karîn nehya
Zumar a ser bi Mûsilê bi tevahî rizgar
bikin û derbeyeke dijwar jî li çekdarên
DAÎŞ’ê bixin. Zumar di warê îdarî de
ser bi qezaya Telefer e û bi parêzgeha
Mûsilê ve girêdayî ye. Li bakurê rojhilat
qezaya Zaxo û li başûrê rojava jî Şen-
gal heye, li başûrê Zumar jî qezaya
Telefer e. Lê ji aliyê bakur dikeve ser
sînorê Sûriyê ku tenê 60 km dûrî
navenda bajarê Mûsilê ye.(BasNûçe)

Hewlêr (Rûdaw) – Rêxistina Polîsê
Navdewletî (Interpol) ragihand, piştî ku
Tirkiyeyê sînorê xwe yê bejahî şidand
vêca cîhadîst bi rêya geştiyan derbasî
Tirkiyeyê dibin û ji wir jî diçin Sûriye û
Iraqê. Sekreterê Interpolê Ronald
Noble diyar kir, beriya niha endam û
çekdarên DAIŞê zêdetir bi rêya balafi-
ran xwe digihandin Sûriye û Iraqê lê
piştî ku Tirkiyeyê sînorên xwe yên

bejahî şidaniye berê xwe didin keştiyan
û bi rêya deryayê re diçin nav DAIŞê.

Ronald Noble bang li hemû welatên
cîhanê kir ku êdî him rêyên hewayî him
jî keştiyên ku rêwiyan vediguhezin, bi
tundî kontrol û çavdêrî bikin. 

Li gorî Interpolê, bi taybet ew
cîhadîstên ku ji Ewropayê diçin tevlî
komên radîkal ên mîna DAIŞê dibin,
keştiyan bikar tînin…

Barzanî serdana eniyên şer û Pêşmergeyan kir

Îsmaîl Bêşîkçî: Sedema bindestiya Kurdan bêdewletbûna wan e

Bi biryara Barzanî lîwayeke taybet bo Zumar hat pêkanîn

Interpol: Cîhadîst vê carê jî bi keştiyan derbasî Tirkiyeyê dibin

P ê ş m e r g e  l i  K o b a n ê  
r e w ş a  ş e r  g u h e r î

Wezareta Pêşmerge ya Hikûmeta Herêma
Kurdistanê ragihand ku, piştî çûna Hêzên
Pêşmerge bo Kobanî hevsengiya hêz û şer ji
bergiriyê hatiye guhertin bo êrişkirinê û çûna
wan pir bi bandor bû di derbarê gihandina

ziyanan bi DAIŞê de. Rêveberê Ragihandin û
Hişyariya Wezareta Pêşmerge ya Hikûmeta
Herêma Kurdistanê Emîd Helgurd Hikmet ji
KDP.info re ragihand: “Berê çekdarên DAIŞê
êriş dikirin û şervanên YPGê tenê bergirî
dikirin, lê niha piştî çûna Hêzên Pêşmerge bo
Kobanî hevsengiya hêz û şer ji bergiriyê hatiye
guhertin bo êrişkirinê.” Helgurd Hikmet wwiha
got: “Çûna Hêzên Pêşmerge pir bi bandor bû û
bi hevbeşî ligel berevanên Kobanî karîn
encamên baş bidest bînin û ziyanên mezin
gehandin çekdarên DAIŞê.” Rêveberê Ragi-
handin û Hişyariya Wezareta Pêşmerge wiha
got: “Piştî ku di çend rojên borî de karwanekî
din ji teqemeniyan ji Hêzên Pêşmerge li
Kobanî re çûn, derengiya şeva borî ew teqe-
menî gihîştin destê Hêzên Pêşmerge.” Helgurd
Hikmet wiha got: “Hîna Hêzên Pêşmerge
selamet in û ti ziyanek nedîtine.”

Enbar: Karwaneke DAIŞ 
h a t e  r û x a n d i n  û  3 0 0  
t e r o r î s t  h a t i n e  k u ş t i n

Cîgirê serokê encumena parêzgeha Enbar
Falih El-Îsawî da xuya kirin ku balafirên
hevpeyman navdewletî li parêzgeha Enbar li
nêzî qeza El-Hedîse êrişeke mezin a esmanî
bi ser çekdarên DAIŞ de birin û gelek terrorist
kuştin. Îsawî bi da xuyaniyekê ji PUKmedia yê
re ragihand: Balafirên şer ên hevpeymana
navdewletî li Parêzgeha Enbar karwanek ku
berê xwe da bû qeza Bîcî û ji 60 otombêlî pêk
dihat kir armanc û rûxand. Îsawî diyar kir ku li
gorî zanyariyên rapora hêzên hevpeymana
navdewletî hate ragihandin ku 12 balafrên şer
beşdarî êrişê bûn, karwan bi temamî hate

rûxandin û nêzî 300 terorîst hatine kuştin.
Îsawî da xuya kirin ku xelkê deverê dibêjin hêja
agirê otombêlan venemriye û otombêl dişe-
witin, her wiha laşê terorîstan li ser rê mane, û
got: Li parêzgeha Enbarê ev êrişa herî mezine
ku balafirên hevpeymanê ji destpêka êrişan ve
bi ser DAIŞ de encam didin. Îsawî wiha pê de
çû: Ev karwan bi mebesta alîkariyê bide
terorîstê li qeza Bîcî ji aliyê hêzên ewlekariyê
hatine dorpêç kirin, ji Enbar berê xwe dida Bîcî,
lê hate rûxandin û jinav birin.

Amerîka 1500 leşkerên xwe
diş îne  Hewlêr  û  Bexdayê

Washington (Rû -
daw) – Amerîka biryar
da 1500 leşker û pis-
porên xwe yên leşkerî
bişîne Başûrê Kurdis-
tanê û Iraqê ji bo ku di
şerê li dijî DAIŞê de
alîkariya Pêşmerge û artêşa Iraqê bikin.
Serokê Amerîkayê Barack Obama ragihand,
dê 1500 leşker û pisporên xwe yên leşkerî ji bo
fêrkirin û şêwirmendiya hêzên Pêş merge û
artêşa Iraqê bişînin Başûrê Kurdistanê û Iraqê.
Li gorî agahiyan, ew leşkerên ame rîkî dê li
Hewlêrê û derveyî Bexdayê bên bicihkirin.
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AKP’nin Kobanê sınırında infaz ettiği
Kader Ortakaya, devraldığı mücadele
mirasını tıpkı Paramaz, Serkan, Selahat-
tin gibi devrimci yoldaşlarına emanet etti

‘Bu bir insanlık savaşı’ diyen Kader,
demokrasi güçlerinin kaderini ortak
mücadelede birleştirdi, Türkiye ve Kürdis-
tan’ın özgürlük güçleri arasında yeni bir
köprü kurdu

İNFAZ HÜKÜMETİ     
IŞİD çetesinin Kobanê saldırısıyla

eşzamanlı olarak halka yönelik
saldırılarını artıran AKP hükümeti, infa-
zlarını sürdürüyor. Askerin Kobanê

sınırında infaz ettiği Kader Ortakaya’nın
cenazesini binlerce yoldaşı Riha’ya getir-
di. Kader, İstanbul’da onbinler tarafından
defnedilecek.

HESAP SORULACAK    
Saldırı anını anlatan Kader’in yanın-

daki arkadaşları, askerin hedef gözeterek
ateş açtığını vurguladı. Günlerdir
Kader’le birlikte Kobanê için nöbet tutan
yoldaşları mumlar yakarak Kaderlerine
sahip çıkarken, Ayşe Efendi, “YPJ, Kader
yoldaşımızın intikamını alacaktır” dedi. 

Arîn’in çizgisini takip etti
IŞİD çetesinin Kobanê saldırısıyla

eşzaman olarak halka
yönelik saldırılarını
artıran AKP hükümeti,
infazlarını sürdürüyor.
90’lı yılların Çiller-
Güreş-Ağar üçlüsü gibi
özel savaşa yönelen
Erdoğan-Özel-Davu-
toğlu üçlüsü, demokrasi
güçlerine açık savaş
ilan etti. Kobanê ser-
hildanı nedeniyle
sarsılan iktidar, kontra
güçler ve asker-polisle
infazlara ağırlık verdi. İki
aydır Pirsûs sınırında
nöbet tutan halka
saldıran AKP polisi ve askeri, önceki gün
Kader Ortakaya’yı infaz etmişti. 25
gündür sınırda direniş nöbeti tutan
Kader’le birlikte sınırı geçen grupta yer
alan ve şu anda Kobanê’de bulunan
arkadaşları Ahmet G. ve Muhammed
Hemed, tanıklıklarını anlattı.Ahmet G.
sınırı geçtikleri sırada Türk askeri tarafın-
dan üzerlerine ateş açıldığı anlarda
yaşananları şöyle aktardı: “Sınırı geçtik-
ten sonra ise bize ateş etmeye başladılar.
Doğrudan hedef alınarak üzerimize ateş
edildi. Kader, ilk yere düştüğünde henüz
yaşıyordu. Bir süre sonra da hareketsiz
kaldı.”

Kobanêlilere yardım etti
Saldırı sırasında biri bacağından, biri

ayak parmağından diğeri de omuzundan
olmak üzere üç arkadaşlarının da yara-
landığı bilgisi veren Ahmet G. ateş dur-
duktan sonra Kader’in cenazesini yerden
alarak uzaklaşmaya çalıştıklarını bu sıra-
da Til Şeir hattında araçları ile bekleyen
Kobanê’lilerin kendilerine yardımcı olduk-
larını kaydetti: “Kader’i kendi araçları ile
Kobanê merkezinde bulunan Hastaneye
yetiştirdiler. Kader, zaten o sırada

yaşamını yitirmişti.” Kader ile direniş
nöbetin de tanıştığını anlatan, Ahmet G.
Kader’in başından beri direnişe katıl-
maları ve sivillere yardım etmeleri için
kendilerini Kobanê’ye gitmeye teşvik
ettiğini belirterek, şöyle devam etti; “Esas
olması gereken Kobanê’ye gitmek ve
direnişe katılmaktır. Burası yetmez’ diyor-
du.” Kader Ortakkaya’nın diğer arkadaşı
Muhammed Hemed ise “Kader, Kobanê
halkının yaşadığı bunca acıya dayana-
madığını ve Kobanê’ye gitmek istediğini
ifade ediyordu” şeklinde konuştu. Hemed
“Kader Kobanê’ye geçtiğimiz sırada

çocuklar için yanında kışlık kıyafetlere
getirmişti. O kıyafetleri kendi elleri ile
çocuklara giydirmek istiyordu ama maale-
sef bunu yapamadan katledildi” dedi.

İstanbul’da toprağa verilecek
Kobanê direnişine destek olmak

amacıyla direniş nöbeti tutan ve dün sınır
hattında askerlerce başından vurularak
katledilen Kader Ortakaya’nın cenazesi
için ailesi önceki gece Pirsûs’a (Suruç)
geldi. Kobanê tarafında bulunan cenaze
sabaha doğru Mürşitpınar Sınır Kapısı’n-
da ailesi ve HDP’li vekiller tarafından alı-
narak, Suruç Devlet Hastanesi’ne getiril-

di. Kobanê Kantonu Halk Meclisi
Eşbaşkanı Ayşe Efendi, bedenleriyle
sınırları anlamsızlaştıranların verdiği
mücadeleyi selamlayarak, “Kobanê
görkemli bir direniş sergileyen YPJ,
Kader yoldaşımızın da intikamını alacak-
tır” diye konuştu. Kader’in cenazesi otop-
si işlemlerinin ardından İstanbul’a uğur-
landı. Barış Anneleri zılgıtlarla, “Bijî
Berxwedana Kobanê”, “Bijî Berxwedana
YPG” ve “Şehît namirin” sloganlarıyla
Kader’in cenazesini cenaze aracına
kadar taşıdı. Ortakaya’nın cenazesi daha
sonra GAP Havalimanı’ndan İstanbul’a
uğurlandı. Ön rapor da ailesine teslim
edildi. İHD Urfa Şube Eşbaşkanı Atilla
Yazar ile Avukat Sevda Özçelik Bingöl’ün
de teslim aldığı ön raporda, Ortakaya’nın
muhtemel şarapnel parçasıyla yaşamını
yitirdiği belirtildi. Ayrıca başında kurşuna
rastlanmadığı kaydedildi.

Kaymakam infazı inkar etti
Kobanê sınırında askerlerin katlettiği

Kader Ortakaya ilgili Suruç Kaymakamı
Abdullah Çiftçi açıklama yaptı. Çiftçi,
sınırda böyle bir olay yaşanmadığını iddia
etti. Müdahale ile ilgili askeri yetkililerle

görüştüğünü, müdahale sırasında silah
kullanılmadığını, biber gazlı müdahalede
bulunulduğunu ileri süren Kaymakam
Çiftçi, şunları belirtti: “Sınırda bekleyen
gruptan askere taşlama olunca asker gaz
bombası kullanarak müdahalede bulun-
du. Asker kesinlikle silahlı müdahalede

bulunmadı. Kurşun atılmadı.” Kay-
makam’ın açıklamasına ilk yanıt HDP
Riha Milletvekili İbrahim Ayhan’dan geldi.
Kaymakam’ın açıklamasını “Klasik bir
devlet açıklaması” olduğunu belirten
Ayhan, şunları vurguladı: “Olay esnasın-
da oradaydım. Gözlerimizin önünde
gerçekleşti.” Ortakaya’nın hedef gözetil-
erek vurulduğunun altını çizen Ayhan,
“Açıkça infaz edildi” dedi. Ayhan, Kay-
makam’ın açıklamasına dair şunları
söyledi: “Çetelerle böylesi bir diyalog
içinde olan asker, sivil ve savunmasız
insanlara silahla saldırıyor.” Her olayda
hiç geç kalmadan açıklama yapan ve
IŞİD destek sunan Genelkurmay, sınırda-
ki açık infaz konusunda sessiz.

HDP Ortakaya’yı sordu
HDP Şirnex Milletvekili Faysal

Sarıyıldız ve Riha Milletvekili İbrahim
Ayhan,  Kader Ortakaya için İçişleri

Bakanı Efkan Ala ve
Başbakan Ahmet Davu-
toğlu’nun yanıtlaması
isteğiyle yazılı soru
önergesi verdi. Verilen
soru önergelerinde “IŞİD
çetelerini ‘ikaz’ ettiğini
iddia eden askerler
neden sivil insanların
üzerine ikaz etmeden
direk ateş açmıştır?”
diye soruldu.

Nöbettekiler de
andı

Kobanê-Suruç sınır
hattında direniş nöbe-
tinin tutulduğu Miseynter

köyünde her gün düzenlenen ve direnişin
tartışıldığı halk kürsüsü, Ortakaya’ya
atfedildi. Direniş nö betinde uzunca birlik-
te kalan arkadaşlarından Lokman Akçın,
Orta kaya’nın okumuş, bilgili ve bildiğini
çevresiyle paylaşan fedakar bir insan
olduğunun altını çizerek, mücadelesine
ve halkına bağlı devrimci bir yaşamın
sahibi olduğunu söyledi.

Sınırda mumlar yakıldı
Konuşmaların ardından yüzlerce kişi

mumlar yakarak, ellerindeki çiçeklerle
Miseynter’den Kobanê sınır kapısına
doğru giden yola kadar sloganlar
eşliğinde yürüdü. Yürüyüşün ardından
Mürşitpınar Sınır Kapısı yolunu trafiğe
kapatan yurttaşlar, ellerindeki mumları ve
çiçekleri yola bıraktı.

Kadıköy’de yürüyüş
HDP Kadıköy Gençlik Meclisi, Kobanê

sınırında askerlerin saldırısı sırasında
başından vurularak yaşamını yitiren Mar-
mara Üniversitesi Yüksek Lisans öğren-
cisi 28 yaşındaki Kader Ortakaya için
Kadıköy Boğa Meydanı’ndan HDP
Kadıköy ilçe binası önünde kurulan taziye
çadırına kadar yürüyüş düzenledi.

Yürüyüşün ardından Toplumsal Özgürlük
Parti Girişimi üyesi Emrah Arıkuşu, açık-
lama yaptı. Arıkuşu, “Kader yoldaşımızın
katilleri bellidir” dedi. İSTANBUL

‘Tunç: Katliamın tanığıyız’
Özgür Sanat Girişimi üyesi sanatçılar

Pirsûs’a  yaptıkları destek ziyaretinden

döndü. İHD’de yaptıkları toplantıda sınır-
da askerlerce yapılan barbar müdahaleye
ilişkin tanıklığını anlatan Sanatçı Ferhat
Tunç, “Türk basını Ortakaya’nın IŞİD
çatışmasında vurulduğunu söylüyor.
Ancak biz ordaydık, bir çatışma söz
konusu değildi. Türk askerleri Kader’i
arkadan kahpece vurdu. Biz devlet eliyle
işlenmiş bu katliamın tanığıyız” dedi.
Pınar Aydınlar ise katliamlara karşı sınır
hattında nöbet tutan halka devletin zulüm
uyguladığını belirterek, “Tanıklık borcum-
uzu yerine getirmek zorundayız” dedi.
Aydınlar’ ın ardından söz alan Grup
Emeğe Ezgi sanatçısı Ebru Şahin ise
“Suruç’ ta AFAD sadece 6 bin kişiyi kap-
sayan bir çalışma yürütüyor ve orada
bulunan bütün yükü DBP belediyeleri
üstlenmiş durumdadır” dedi.

KJK: Fedai çizginin takipçisi
KJK Koordinasyonu, Türk askerinin

hedef gözeterek Kader Ortakaya’yı
katletmesine ilişkin yaptığı açıklamada,
“AKP hükümetinin bu saldırgan yaklaşım-
ları çözüm sürecine yaklaşımının kendi-
sidir” dedi. İki aydır Kobanê’de büyük bir
mücadele kararlılığı ve azmi ile yaşanan
destansı direnişin sadece Kürtlerin değil,
Arîn Mîrkan’lar ve Necat Suphi’ler şahsın-
da tüm Ortadoğu ve dünya halklarının da
insanlık onurunu destansı direnişinin
kalesi haline geldiğini belirtti. KJK Koordi-
nasyonu şunlara dikkat çekti: “Kader
Ortakaya yoldaşımız, YPJ saflarında dire-
nen genç kadınların sembolü olan Şehit
Arîn Mîrkan yoldaşın fedai çizgisinin
takipçisi olmuştur. İki aydır sınır hattında
direnişin bir parçası olan Kader
yoldaşımız, direnişin topraklarına ve
saflarına katılarak amacına ve eylemine
ulaşmıştır.”

KCK: Demokrasi güçlerine savaş
KCK Yürütme Konseyi Eşbaşkanlığı,

geçtiğimiz günlerde yaşamını yitiren
Nasuh Mitap’ın ailesine ve devrimci
güçlere başsağlığı dileklerinde bulundu.
Kader Ortakaya’nın Kobanê sınırında
katledilmesi, futbolcu Deniz Naki’ye
saldırılara ilişkin de açıklama yapan KCK,
“Son zamanlardaki cinayetler, saldırılar
AKP Hükümeti’nin Kürt halkının Özgürlük
Mücadelesi’ne ve demokrasi güçlerine
açık bir savaş açtığını göstermektedir.
1990’lı yıllarda Kürt Özgürlük Hareketi’ne
saldıran Doğan, Çiller, Ağar özel savaş
şefleri nasıl kaybettiyse, Erdoğan, Özel
ve Davutoğlu’ndan oluşan özel savaş
ekibi de kaybedecektir” dedi. 

KCK Yürütme Konseyi Eşbaşkanlığı,
“Kader Ortakaya’nın özgürlük ruhuyla
halkların özgür ve demokratik yaşam
umudunu yüksek tutan ve bu ruhlarıyla
Koban’de insanlık adına savaşan tüm
gençleri saygıyla selamlıyor, minnetle
anıyoruz” dedi.   www.kurdistan24.org

Kader’imiz DİRENİSTİR
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İzlediği siyasetle toplumu
gerdikçe geren AKP, kendi men-
faatleri uğruna Türkiye’yi
felakete sürüklüyor. Bu tehlikeli
süreci, Kürt Halk Önderi Sayın
Öcalan “darbe mekaniğinin
devreye girmesi” olarak
adlandırıyor. Bu süreç aslında
uzun süredir başlayan bir
süreçti. Ancak sayın Öcalan’ın
öngörülü ve barışçıl yöntemle
çözüm bulma arayışı, bu
mekaniği şu ana kadar devredışı
bıraktı. Daha doğrusu işlemez
hale getirdi. Öcalan şu ana
kadar da darbe mekaniğinin
sonuç almasını engeller pozis -
yonda duruyor.

Peki bu darbe mekaniğinin
amacı neydi?

Darbe mekaniğinin amacı
Türkiye’de bir iç savaş çıkar-
maktı.

Türkiye’yi Iraklaştırmak,
Suriyeleştirmekti.

Bunun hem inançsal-
mezhepsel hem de etnik bir
zemini var. Ayrıca laik-islamcı
çatışmasının da hala üstü kül-
lenmemiş bir gerçek. Tarihsel
gerçeklik, yakın tarihimiz bu
zeminin hala direngen ve canlı
olduğunun örnekleriyle dolu.
Alevi- Sünni, Türk-Kürt, laik-

dinci çelişki ve çatışması
kaşındığı takdirde hiç beklen-
meyen sonuçlar açığa çıkarma

potansiyelli bir tehdit ve tehlike
olarak varlığını koruyor. Türki -
ye’ de olası bir iç savaşın
taraflarını aramaya gerek yok.
Bu savaş bir Türk Kürt savaşı
olacaktı. Amaçlanan buydu.
Elbette ki bu çatışma merkezinin
odağına Alevi-Sünni çelişki ve
çatışmasını da ilave etmek zor
olmayacaktı. Yaşam tarzı fark-
lılıkları ve çatışması da cabası.
Böylece Türkiye karanlık bir
geleceğe yelken açacak, hem
AKP hem de Türkiye yıkıma
uğratılacaktı. Çatışma çıkarmak
ise zor olmayacaktı. Bunun için
AKP’ye adım attırmamak ve
PKK’nin bu duruma isyan etmesi
yeterliydi. Böylece yeni ve daha

da kanlı bir çatışma başlayacak,
sokaklar karışacaktı. Bu çatış-
malar, dışarıda ve içeride

örgütlenmiş olan paralel yapıyı
harekete geçirecek öte yandan
milliyetçi ve ulusalcı kanat ayak-
landırılacaktı.

İşte plan buydu. Dikkat
edilirse bahsettiğimiz dinamik-
lerin bir kısmı da harekete
geçti/geçirildi. Hatta neden PKK
hala duruyor? diyenler oldu bu
dönemde. AKP bu kadar
zayıflamışken, PKK de vursa
devrilir diye PKK’ye kızanlar,
“PKK bu siyasetiyle AKP’ye
hizmet ediyor” diyenler de az
değildi bu süre zarfında.

Peki PKK de bu sürece
silahla katılmış olsaydı, AKP ve
Türk devleti için sonuç ne olur-
du?

Elbette ki yıkım olurdu. Hem
Türkler hem de Kürtler açısın-
dan da tabii. Ancak Sayın
Öcalan’ın öngörüleri ve uygu-
ladığı siyaset, bu darbe meka -
niğinin ve sahiplerinin hevesleri-
ni şu ana kadar da kursaklarında
bıraktı. Yaşanan sürece “AKP’yi
yıkalım da ne olursa olsun, kim
gelirse gelsin” diye yaklaşmadı
PKK. Demokrasi güçlerine “bir-
likte mücadeleye evet” dedi
ancak şu soruyu hep yöneltti
PKK: “AKP’yi yıkalım ama yer-
ine neyi koyacağız?. Nasıl bir
gelecek kuracağız?”

PKK’yi silahlı mücadeleye
çağıranlar nedense bu soruya
hiçbir zaman yanıt vermediler.
Belli ki bunu diyenlerin böyle bir
derdi yoktu ancak PKK’nin böyle
bir derdi vardı.

Onun için de, PKK hep
yaşananlara daha temkinli,
soğukkanlı ve akıllıca yaklaştı.
Tuzaklara düşmedi.

Peki AKP’nin buna yanıtı ne
oldu?

Bu sorunun yanıtı da yine
PKK’den geldi.

PKK Yürütme Komitesi üyesi
Murat Karayılan, AKP’nin bu
süreçteki tutumunu “nankörlük”
olarak adlandırdı.

Öyle ki Kürt Halk Önderi
Abdullah Öcalan, evin yıkılma-

ması için var gücüyle sütuna
sarılmışken; AKP adeta evin
üstüne çıkmış, çatıyı milletin
başına geçirmek için sorumsuz-
ca tepiniyordu.

Darbe mekaniğini boşa
çıkardığı için Sayın Öcalan’a
teşekkür etmesi gereken AKP’li
beyefendilerin tehditler savur-
ması tam bir akılsızlık örneği.

Karayılan’ın deyimiyle
nankörlük.

Peki bu durum daha ne
kadar sürer? Öcalan sütunu tut-
mayı bırakırsa neler olur?

İşte o zaman felaket olur.
Çatı uçar, ev yıkılır.

Darbe mekaniğini işletenler
yeniden heveslenir, avuçlarını
ovuşturmaya başlarlar.

Onun için de AKPli efendiler
oraya buraya tehditler savura-
cağına, HDP’yi hedef göstere-
ceğine, damda deli danalar gibi
tepinmeyi bırakmalı ve taşın altı-
na elini koymalı.

Aksi halde, bu efendilerin
hafsalasının alamayacağı şeyler
yaşanabilir Türkiye’de.

O zaman Arınç efendi, sulak
gözlerle karşısına geçeceği bir
kamera bile bulamayabilir.

Ne olduğunu dahi anla-
madan tepe taklak oluverirler.

İşte AKP’nin bir türlü anlaya-
madığı diyalektik bu…

Hak Adalet ve Hürriyet için Kürdistan
İslami Hareketi / AZADÎ’nin 08.11.2014
tarihinde Diyarbakır’da toplanacağı
bildirildi. Hak Adalet ve Hürriyet için
Kürdistan İslami Hareketi’nin / AZADÎ’nin
08.11.2014 tarihinde Diyarbakır’da Azadî
Hareketi Genel Merkezinde yapılacak
olan ve GYK asil ve yedek üyelerinin
katılacağı 1 günlük 2. GYK Toplantısı’nın
gündemi gayet yoğun. Alınan bilgilere
göre; yarınki toplantıda MYK’da yapıla-
cak olan yeni görevlendirmeler de ele alı-
nacak. AZADÎ'nin Kürdistan ve Türkiye'de

örgütlenmesi, Bölge Kongrelerinin yapıl-
ması ve geçici Bölge Sekreterleri ile İlçe
Temsilcilerinin belirlenmesi, Kürdistan ve
Ortadoğu’da gerçekleşen aktüel
gelişmelerin değerlendirilmesi de ele alı-
nacak konular arasında. Azadî Hareketi,
geçen hafta sonu Siverek şubesini açmış
ve Kürdistan'da hızla örgütlenmeye gide-
ceğine dair işaretler vermişti. Alınan bil-
gilere göre; AZADÎ'nin Van, İstanbul, Bat-
man, Elazığ, Malatya, Urfa, Muş,

Hakkari, Adıyaman, Kızıltepe ve başka
birçok merkezde örgütlenmesini tamam-
ladığı ve şube açacak heyetlerin teşekkül
ettiği anlaşılıyor. Hak Adalet ve Hürriyet
için Kürdistan İslami Hareketi / AZADÎ’nin
orta vadede partileşeceği de gelen bil-
giler arasında. Bu sürenin bir veya iki yıl
alabileceği, kararın kongrede kabul
edilmesiyle bu kararın somut olarak
yürürlüğe konulacağı daha önce açıklan-
mıştı. AZADÎ Olağan Kongresinin 2015

yılında veya 2016 yılının başlarında
olması bekleniyor.

Almanya Başbakanı
Angela Merkel, "Evet, özgür-
lüğü elde etmek için
mücadelede bulunmak cesaret
ister. Özgürlüğü kullanmak da
cesaret ister" vurgusu yaptı.
Almanya Başbakanı Angela
Merkel, "Almanya, Avrupa ve
dünya iki bloka ayrılmıştı.
Berlin’in ortasından geçen
duvar, bunun için bir sembol
oldu" dedi. Almanya’nın
başkent Berlin'de bilim
adamlarının projelerini tanıttığı
"Falling Walls Conference" adlı
etkinliğin açılış konuşmasını
yapan Merkel, Berlin
Duvarı’nın yıkılmasının 25. yıl
dönümünün kutlandığını
belirterek, "Bu gün bize, insan-
ların özgürlük arzusunun uzun
süre bastırılamayacağını

gözler önüne seriyor" ifadeleri-
ni kullandı.

Eski Doğu Almanya’da
devlet baskısına ve
engellemelere karşı, korku-
larını yenen vatandaşların
sayısının 1989 yılında arttığını
ifade eden Merkel, yerel
seçimlerde usulsüzlüklerin
ortaya çıkarıldığını, açık bir
şekilde fikirleri tartışmak için

kiliselerde bir araya gelindiğini,
haklarını aramak için gruplar
oluştuğunu ve talepler için
sokaklara çıkıldığını anlattı.

Doğu Almanya'nın 40.
kuruluş yıldönümü olan 7 Ekim
1989'da gör kemli bir şekilde
kutlama yapıldığını, ancak
aynı zamanda barışçıl eylem-
leri yapanların peşine de
düşüldüğünü belirten Merkel, o
dönemde yine de insanların
pazartesi akşamları yapılan
gösterilere katıldığını hatırlattı.
Başbakan Merkel, "Medeni
cesaret gösteren vatan-
daşların sayısı arttı. İki
Almanya arasında sınırların
kalkmasını onların cesaretine
borçluyuz" dedi. İnsanların

kendi kaderini ele almasıyla
Avrupa’nın bölünmesinin ve
soğuk savaşın "tarih
olduğunu" vurgulayan Merkel,
"Bugün Avrupa Birliği çatısı
altında 28 ülkeden yaklaşık
500 milyon insan yaşıyor ve
bazıları da bu topluma girmeyi
arzuluyor'' şeklinde konuştu.

9 Kasım 1989'dan önceki
günlerde artan protesto gös-
terilerine rağmen Berlin
Duvarı’nın yıkılacağını kims-
enin mümkün görmediğini
ifade eden Merkel, "Evet,
özgürlüğü elde etmek için
mücadelede bulunmak cesaret
ister. Özgürlüğü kullanmak da
cesaret ister" vurgusu
yaptı.(Rûdaw)

DAİŞ çetelerinin Kobanê’yi işgal
etmek amacıyla başlattığı saldırılar 55’inci
günde devam ediyor. YPG güçlerinin
Kobanê’nin doğu cephesindeki ilerleyişi
devam ederken, diğer cephelerde de yer
yer çatışmalar yaşanıyor. YPG güçlerinin
Serêkaniyê’nin güney ve güney batısında
başlattığı operasyon da sürüyor. Yazılı bir
açıklama yayınlayan YPG Basın Merkezi,
DAİŞ çetelerinin Kobanê’yi işgal etmek
amacıyla başlattığı saldırıların 55’inci
gününde devam ettiğini, YPG güçlerinin
doğu cephesinde ilerleyişinin devam
ederken, diğer cephelerde de yer yer
çatışmalar yaşandığını belirtti.

Doğu cephesinde bulunan Kaniya
Kurda, Belediye Caddesi ve Haci Reşat

Camii çevresinde YPG güçleri ile çete gru-
pları arasında çatışmalar yaşandığını
açıklayan YPG Basın Merkezi, “Haci
Reşat Camii’ni işgal eden çete grupları
buradan sökülüp atılmıştır. Çeteler camiiyi
daha önce yerleştirdikleri patlayıcılarla
patlatarak yıkmıştır. Doğu cephesi
genelinde 1 kalaşkinof, 2 dürbün ve çok
sayıda askeri mühimmat ve malzemeye el
koymuştur. Güney ve batı cephelerinde
ise güçlerimiz ile çete grupları arasında
yer yer çatışmalar yaşanmıştır. Bu çatış-
malardaki ölü ve yaralı çete sayısı tespit
edilememiştir” dedi.

SERÊKANİYÊ’DEKİ OPERASYON
DEVAM EDİYOR

YPG Basın Merkezi, YPG güçlerinin

Serêkaniyê’nin güney ve güney batısında
başlattığı operasyonun da davam ettiğini

duyurdu. YPG güçleri ile çete grupları
arasında Resim El Hacir köyü ve çevresinde
yaşanan çatışmaların devam ettiğini duyu-
ran YPG Basın Merkezi, şunları belirtti:
“Güçlerimiz dün akşam saatlerinde bu köy
çevresinde çetelere ait 3 aracı imha etmiş,
toplanan çete gruplarını da etkili bir şekilde
vurmuştur. Buradaki ölü ve yaralı çete sayısı
tespit edilememiştir.” kurdistan24.org

Şırnak’ta 12 mahalle ve 2 
meydana Kürtçe isim verildi

Şirnex (Şırnak)’de kentteki 12 mahalle ile
iki meydanın ismi Kürtçe olarak değiştirildi.

Belediye Meclisi, Vakıfkent Mahallesine
Kobanê Mahallesi ismi verdi. Şırnak Belediye
Meclisi, bugün yapılan Kasım ayı Meclis
Toplantısı'nda kentteki 12 mahalle ile 2 mey-
danın Türkçe olan isimlerini Kürtçe olarak
değiştirdi. Değişiklikler oy çokluğu ile alındı.
Belediye Meclisi'nce yapılan isim değişiklikleri
önümüzdeki günlerde Şırnak Valiliği'ne gön-
derilecek.

Mahalle ve meydanların isimleri şu şek-
ilde değişti:

Yeni mahalle - Cûdî Mahallesi
İsmet Paşa mahallesi - Herekol Mahallesi
Gazipaşa mahallesi - Fereşîn Mahallesi
Vakıfkent mahallesi - Kobanê Mahallesi
Bahçelievler mahallesi - Gabar Mahallesi
Atatürk mahallesi - Çirav Mahallesi
Yeşilyurt mahallesi - Botan Mahallesi
Gündoğdu mahallesi - Rojhilat Mahallesi
Dicle mahallesi - Kato Mahallesi
Şehr-i Nuh mahallesi - Şehrê Nuh

Mahallesi
Aydınlık mahallesi - Heftenîn Mahallesi
Cumhuriyet mahallesi - Besta Mahallesi 
Cumhuriyet meydanı - Azadî Meydanı
Ömer Kabak meydanı - Aşitî Meydanı

ANF

Öcalan çatıyı tutuyor AKP ise dama çıkmış tepiniyor

AZADÎ'nin 2. GYK Toplantısı Yarın Diyarbakır'da

Merkel: Özgürlük cesaret ister!

Kobanê ve Serêkaniyê’de son durum
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Bugün Almanya’nın Frankfurt
kentinde düzenlenen kitap fuarında
Kürtçe kitapların olduğu bölümde bulu-
nan Kürdistan haritasına saldırı girişi-
minde bulunuldu. Rûdaw’a konuşan
gazeteci Yusuf Mentık, “Bugün, Türkçe
konuşan 3 kişi Kürtçe kitapların satıldığı
Bedirxan standına gelip Kürdistan hari-

tasının yasak olduğunu ve bunu kaldır-
mamızı söyledi. Bunu reddedince de
saldırdılar” dedi.

Yusuf Mentık, şöyle konuştu:
“Onlara fuar görevlisi misiniz, polis mi

diye sordum. İkisi de değiliz dediler. Ben
de buna hakları olmadığını söyledim.
Sonra içlerinden biri Kürdistan haritasını

yırtma girişiminde bulundu,
buna izin vermedim ve kişinin
fotoğ rafını çekmeye çalış -
tım.” Saldırganların, elindeki
fotoğ raf makinasını almaya
çalıştığını belirten Mentık,
kendisine sandalyeyle saldırı
olacağı sırada polislerin
geldiğini ve saldırganları
gözaltına aldığını belirtti.

Kobani Peşmerge Güçleri Komutanı
Gerdi, "YPG ve ÖSO mensubu kardeş-
lerimizle büyük bir özveriyle çalışıyoruz.
Aramızda çok güzel bir uyum var ve
herkes birbirine saygı gösteriyor" dedi.

Kobani'de bulunan Peşmerge Güç-
leri Komutanı Albay Ahmet Gerdi, YPG
ve ÖSO ile uyum içinde çalıştıklarını ve
çok yakın bir zamanda Kobani'nin IŞİD
çetelerinden kurtarılacağını söyledi.

Terör örgütü IŞİD'e karşı Kobani'de
savaşan Peşmerge güçleri ile YPG ve
YPJ militanlarının komutanları ortak bir
basın toplantısı düzenleyerek, son
gelişmeler hakkında açıklamalarda
bulundular. Peşmerge Güçleri Komutanı
Albay Ahmet Gerdi, konuşmasında IKBY
Başkanı Mesut Barzani'nin emri ve par-
lamentonun aldığı karar üzerine 8
gündür Kobani'de bulunduklarını
belirterek, "Kobani bütün Kürtler'in evidir
ve biz onu savunmak için geldik. Koban-
i'deki kız ve erkek kardeşlerimizi savun-

mak hepimizin üzerine bir vecibedir.
Kobani'ye halkımızın onurunu ve şerefi-

ni korumak için geldik. Bu gerçekten de
gurur verici bir olaydır" dedi.

"YPG ve ÖSO mensubu kardeşlerim-
izle büyük bir özveriyle çalışıyoruz"
diyen Gerdi, "Aramızda çok güzel bir
uyum var ve herkes birbirine saygı gös-
teriyor. Kürt halkına ve dostlarımıza
Kobani'nin çok yakında bu çetelerin elin-

den kurtarılacağı müjdesini vermek istiy-
oruz" şeklinde konuştu. Kobani'ye
YPG'nin talebi üzerine geldiklerini vurgu-
layan Gerdi, "Öyle zannediyorum ki ağır
silahlara ihtiyaçları vardı. Başkan Sayın
Mesut Barzani de bunun üzerine destek
gücü olarak görev yapmamız için
hareket emri verdi. Biz burada
savaşçılara destek veriyoruz. Kobani
savaşında elimizdeki ağır silahlarla
YPG'li kardeşlerimize yardımcı olma
görevini yürütüyoruz." Halk Savunma
Birlikleri (YPG) komutanlarından Dijwar
Xebat da yaklaşık 1,5 senedir Kobani'ye
yönelik saldırıların söz konusu
olduğunu, ancak son iki ayda çok ağır
silahlarla yoğun bir kuşatma altına
alındıklarını ifade etti. Kendilerinin de
buna karşı güçlü bir direniş sergilediğini
dile getiren Xebat, "Saldırılar ve çatış-
malar gece gündüz aralıksız sürüyor.

Son bir haftada sahadaki dengeler ter-
sine dönmüş ve inisiyatif elimize geçmiş
durumda. Peşmerge kardeşlerimiz
buraya ulaştıktan sonra savaşın seyri
değişti. Peşmergeler'le uyum içinde
hareket ederek çetelere karşı savaşıy-
oruz. Çatışmalar halen devam etmekte.
IŞİD büyük kayıplar vererek manevi
olarak çökmüştür" görüşünü savundu. 

Kadın Savunma Birlikleri (YPJ)
Komutanlarından Hebun Derik ise, "YPJ
olarak savaşın en ön saflarında yer alıy-
oruz. Kadın savaşçılarımız YPG ve diğer
güçlerle birlikte mevzileniyorlar. Ancak
biz daha çok cephane hazırlama, altyapı
oluşturma gibi çalışmalara katılıyoruz.
Kobani direnişinde kadınlara karşı gerici
algıları kırdık. Kadının da savaşabile-
ceğini ve cephelerin en ön saflarında da
yer alabileceğini gösterdik" ifadelerini
kullandı. (aa)

Rûdaw’ın araştırmasına göre, Roja-
va partilerinin sayısı 40’ı buldu.
ROJAVA’NIN SİYASİ HARİTASI –
Bölüne bölüne 40 parti oluştu 1955-56
yıllarında bazı Kürtler’in biraraya gelerek
kurduğu Azadi Fraksiyonu, Suriye
Komünist Partisi’nden ayrılarak yeni bir
Kürt partisi (Azadi Partisi) kurmaya
hedefliyordu. Ancak 1957’de ilk Kürt par-
tisinin kurulmasıyla söz konusu gruptan
bazı kişiler 1958’de bu partiye katıldı ve
Azadi Partisi’nden eser kalmadı.

Ancak bu yeni pertide görüş ayrılık-
ları ortaya çıktı. Çünkü partinin ismi
başlangıçta Suriye Kürdistan Demokrat
Partisi idi ve daha sonra siyasi sebepler-
den dolayı isim “Suriye Kürt Demokrat
Partisi” olarak değiştirildi.

1956’da bu partinin kurulması için ilk
girişim “Suriye Kürtleri Demokrat Partisi”
adıyla oldu. 1957’de partinin ismi Suriye
Kürt Demokrat Partisi, 1959’da da
Suriye Kürdistanı Demokrat Partisi
olarak değiştirildi.

1965’te parti ikiye ayrıldı ve sağ ve
sol görüşte iki Suriye Kürt Demokrat
Partisi ortaya çıktı. Kuruluştan ilk
parçalanmaya (1957-1965)

Rojava Kürdistanı partilerinin bölün-
müşlüğü iç ve dış birçok sebebe
dayanıyor. Bazı çevreler, dış faktörleri
Suriye devleti ve bölgedeki diğer ege-
men güçler olarak gösteriyor.

Ancak konu iç faktörler olunca, ibre
toplumsal, düşünsel ve kişisel çıkarlara
dönüyor. 14 Haziran1957’te ilk Kürt par-
tisi kuruldu. Partinin ismi Suriye Kürt
Demokrat Partisi idi. 1960’ta partinin
önde gelenleri tutuklandı. 1965’te parti
ikiye bölündü. Sağ ve sol cenahın içinde
yeni bir parti kuruldu (1970-72)

Sağ ve sol kanat arasında fikir
ayrılığı ortaya çıktı.

1970’te Mele Mistefa Barzani
öncülüğünde Güney Kürdistan’da kon-
gre gerçekleşti. Kongrede Deham Miro
başkanlığında geçici yönetim oluşturul-
du. Bu yönetimin görevi sağ ve sol kanat
arasındaki sorunları çözmekti.

Ancak sorunlar daha da arttı ve geçi-
ci yönetimin kendisi de 1972’de yeni bir
parti kurdu.

Rojava’da yeni örgütler ortaya çıktı:
Suriye Kürt Demokrat Partisi (Sağ).
Geçici Yönetim (Daha sonra Suriye

Kürt Demokrat Partisi (el-Parti) oldu.
Suriye Kürt Demokrat Partisi (Sol).
Sağ parçalanıyor (1992-2014)
1992’de Aziz Davut öncülüğünde

Suriye Kürt Demokrat Partisi’nden (Sağ)
bir grup, aynı isimle ayrıldı.

2008’de bu grubun ismi “Suriye Kürt
Demokrasi ve Eşitlik Partisi” oldu. Bu
yeni partiden de Tahir Sıfuk
öncülüğünde başka bir grup ayrıldı. Bu
grup da, “Suriye Kürt Demokrat Ulusal

Partisi” ismini aldı.
2010’da Suriye Restorasyon

Hareketi, İlerici Demokrat Parti’den
ayrıldı ve 2014’te ismi Suriye Kürt
Restorasyon Hareketi oldu. Geçici
Yönetim de parçalanıyor (1972)

Bu grubun ismi 1972’de Suriye Kürt
Demokrat Partisi iken, 1981’de Suriye

Kürt Demokrat Partisi (el-Parti) oldu. Bu
partiden ayrılanlar da 6 farklı parti kurdu.
Fikir ayrılıkları, bunlardan da yeni parti-
lerin kurulmasına yol açtı.

İlginç olan, bütün partilerin isminin
aynı olmasıydı. Partiler ancak liderlerinin
ismiyle birbirlerinden ayırt ediliyordu. Bu
durum bugün de sürüyor.

Üçüncü parça da bölünüyor
Suriye Kürdistan Demokrat Partisi

(sol) de diğer partiler gibi bölündü. Bu
parti de Destek ve Sol diye iki gruba
ayrıldı. Daha sonra Sol da, Sibxetê
Seyda ve Muhammed Musa öncülü -
ğünde ikiye ayrıldı. Bir süre sonra da
Destek ve Sol birlikte Azadi Partisi’ni

kurdu. Ancak bu parti de ikiye ayrıldı. Sol
cenahtan Salih Gedo, Sosyalist Parti’yi
kurdu ve 2002’de de İlerici Parti’ye
katıldı, bu da 2003’e kadar sürdü. Gedo,
2004’te Muhammed Musa’nın partisine
katıldı ancak 2012’de Suriye Kürt
Demokrat Partisi’ne katıldı. Bu parti
Salih Gedo ve Şelal Gedo öncülüğünde
ikiye ayrıldı.

Birlik adımları
Bazen birlik adımları da atılıyordu

ancak bu kısa sürüyordu. Suriye Birlik ve
Demokrat Partisi örneğinde olduğu gibi.

Daha sonra Birlik Partisi diğer 3
tarafla birlikte 1992’de Ortak Yönetim’i
kurdu. Her gruptan 3 kişi yönetime
katıldı ve 1993’te Suriye Kürt Demokrat
ve Birlik Partisi (Birlik/ el-Wehde) kurul-
du. Fakat Birlik / el-Wehde de uzun
ömürlü olmadı ve 2’ye ayrıldı. Ancak iki
parti de aynı ismi kullandı. Daha sonra
da Kürdistani Birlik Partisi bu iki partiden
ayrıldı.

Yeni bağımsız partiler
Bölünen partiler dışında yeni bağım-

sız partiler de ortaya çıktı. 2003’te
Demokratik Birlik Partisi (PYD) kuruldu.
Ancak bir yıl sonra bu partiden ayrılanlar
Hareket Partisi’ni kurdu. Daha sonra
Harekete Partisi de ikiye bölündü ve bir
grup Demokrat Özgür Parti’yi kurdu. 4
partinin birleşmesiyle 2014’te KDP-S’yle
ortaklık gerçekleşti. Rûdaw’ın araştır-
masına göre, Rojava partilerinin sayısı
40’ı buldu.

Rojava’nın Kobanî kentinde Kürd
güçleriyle IŞİD örgütü arasında şiddetli

çatışmalar meydana gelirken, savaş
uçakları da güne bombardımanla
başladı. Sınır hattındaki Rûdaw ekibi,
dün akşamdan bu yana, Halk Savunma
Birlikleri (YPG), Peşmerge Güçleri,
Özgür Suriye Ordusu (ÖSO) ve gönüllü

Kürt savaşçılarıyla IŞİD örgütü
mensupları arasında, Kobani
kent merkezinde şiddetli çatış-
maların aralıksız devam ettiğini
bildirdi. Savaşta yakın mesafe-
den çatışmaların yanısıra,
karşılıklı olarak füze ve havan
topu mermileri de atılıyor.

Çatışmaların sıcak geçtiği
yerlerin ise, hal pazarı çevresi,
sanayi bölgesi, Kaniyê Ereban

Mahallesi, Heci Reşid Bahçesi civarı ve
kentin güneyindeki Halep karayolu,
Botan Mahallesi ve 48’inci sokak olduğu
aktarıldı.

Hava saldırıları sürüyor
Muhabirlerimiz, gece geç saatlerde

ve sabah saat 06:00 sıralarında, ABD
öncülüğündeki uluslararası koalisyona
ait savaş uçaklarının, IŞİD hedeflerini
bombaladığını bildirdi. Yoğun bombal-
anan yerler arasında, kentin doğusunda-
ki sanayi bölgesi, Kaniye Ereban
Mahallesi bulunuyor. Savaş uçaklarının
havadaki hareketliliği belli aralıklarla
devam ediyor. Kentin batısında da,
Peşmerge Güçleri, IŞİD’in elindeki
Minazê, Ebrûş, Mezrê ve Elpelorê köy-
lerine ağır silahlarla saldırırken, örgüt
de, geçtiğimiz günlerde kurtarılan Til
Şeir köyüne havan topları fırlatıyor.

Muhabirimiz, akşam saatlerinde 9
IŞİD’linin öldürüldüğünü ve bazı örgüt
mensuplarının, şehir merkezinden

kaçtığını bildirdi. Savaş uçakları, bu
nedenle IŞİD’lilerin kaçtığı kent dışında-
ki bölgeleri de vuruyor. Muhabirlerimiz,
son günlerde onlarca gencin, savaşmak
üzere Urfa’nın Suruç ilçesinden, Koban-
i’ye geçtiği bilgisini de verdi.

IŞİD 2 sivili vurdu
Öte yandan, ANF’nin haberine göre,

Tîlşeir bölgesinde sınır hattında kalan
Kobanili sivillerin bulunduğu alana IŞİD
tarafından havan topuyla saldırı gerçek-
leştirildi. Saldırıda 2 sivil hayatını kay-
betti, aralarında çocukların da bulun-
duğu 4 kişi yaralandı. Saldırıda hayatını
kaybedenlerin, Egit Nebo ile Nebo Elî,
yaralananların ise İbrahim İbrahim, Agıri
İbrahim, Mahmud Ebas ve 3 yaşındaki
Dilber Mihemed İbrahim olduğu öğrenil-
di. (Rûdaw) 

Kürdistan haritasına ırkçı saldırı

Kobani Peşmerge Güçleri Komutanı Gerdi: Büyük bir özveriyle çalışıyoruz

Rojava'nın Siyasi Haritası: 40 Parti Nasıl Oluştu?

KOBANÎ SAVAŞI : Toplar, füzeler havada uçuşuyor!
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Нури Осман, координатор специ-
ального комитета по езидским бежен-
цам при Реги ональном правительстве
Курдистана (КРГ), сообщил об освобож-
дении  234 езидов из плена "Исламско-
го Государства" (ИГ). 150 из них - жен-
щины, многие в возрасте до 12 лет. Он
сказал, что КРГ содействовало в побеге,
либо выкупе жертв террористов, заявив,
что во многих случаях пришлось прибе-
гать к сложным схемам, чтобы добиться
их освобождения. По его словам, в каж-
дом отдельном случае речь шла о раз-
ных суммах выкупа (один раз было
заплачено $ 20 000 за пять женщин), и
что общая сумма составила около 1,5
млн. "Во всех случаях, помочь им
добраться до безопасных мест - было
нашей главной задачей", сказал Осман.
Он добавил, что все пострадавшие
были возвращены в их общины, и при-
ветствовались без оговорок, несмотря
на сообщения о сексуальных надруга-
тельствах над езидскими женщинами в
неволе. Вот отредактированная стено-
грамма его интервью: 

"Rudaw": Можете ли вы подтвер-
дить сообщения СМИ, что около 200
похищенных езидов были спасены, и
объяснить, как они были спасены? 

Нури Осман: По нашей оценке, были
спасены 234 человек: 150 женщин и 84
мужчин. Конечно, я имею в виду как
взрослых женщин, так и девушек, как
мужчин, так и мальчиков. 

"Rudaw": Как были они спасены, и
кто стоит за операциями? 

Нури Осман: Это был сложный меха-
низм, который трудно объяснить. Это
было сделано под прямым надзором
президента и премьер-министра (Курди-
стана). Каждая спасательная миссия яв -
ляется уникальной историей. 

"Rudaw": Езиды были спа сены
все вместе, или они были в разных
группах? 

Нури Осман: Нет, они были спасены
по разному и отдельно друг от друга. 

"Rudaw": Вы использовали
выкуп? 

Нури Осман: В некоторых случаях
мы заплатили выкуп, в других случаях
мы просто устроили их побег. Во всех
случаях, помочь им добраться до без-
опасных мест - было нашей главной
задачей.

"Rudaw": Выплачивался ли выкуп
непосредственно боевикам ИГ или
посредникам? 

Нури Осман: Существуют различные
посредники, которые помогли нам. Мы
заплатили выкуп через этих людей, и
получили наших похищенных людей
обратно. 

"Rudaw": Ранее вы заявляли, что
будете спасать их и внутренними,
и внешними усилиями. Что вы под-
разумеваете под внешним усилием? 

Нури Осман: Некоторые из них не
находились в Ираке. Некоторые из них
были перевезены в Сирию. Мы приме-
няли усилия даже там. Мы спасли
людей из Сирии, и мужчин, и женщин.
До сих пор мы помогли вернуться из
Сирии 30 пленникам.

"Rudaw": Помогало ли вам сирий-
ское правительство? 

Нури Осман: Нет, ни в одном случае.
Мы в основном использовали собствен-

ные частные связи. 
"Rudaw":  Кто помогал вам в

Сирии? 
Нури Осман: Это были местные

жители, но не обязательно арабы. Были
также некоторые курды. Но я действи-
тельно не хочу вдаваться в подробности
по соображениям их безопасности. 

"Rudaw": Кто оплатил выкуп?
Региональное правительство Кур-
дистана? 

Нури Осман: Да, это так. Во многих
случаях местные жители дают нам
информацию, и мы делаем все возмож-
ное, чтобы помочь похищенным убе-
жать в безопасное место. 

"Rudaw": Если у кого-то есть
информация, как с вами можно свя-
заться? 

Нури Осман: У нас есть специальные
группы, состоящие из местных езидов.
Мы также были в контакте с газетами и
средствами массовой информации в
целом. Я сам из Шангала и люди могли
напрямую связаться со мной. 

"Rudaw": Насколько большим
был выкуп? 

Нури Осман: Мы не платили выкуп за
всех из них. Некоторые бежали, а неко-
торые нуждались в нашей помощи,
чтобы бежать. Но во всех случаях, мы
облегчили их побег.  Просто в качестве
примера, на этой неделе мы заплатили $
10 000 за возвращение двух мужчин. Мы
заплатили $ 20 тысяч, чтобы вернуть
пять женщин. В общей сложности мы
потратили более $ 1,5 млн. Потом были
транспортные расходы. В некоторых
случаях на обратном пути в Курдистан
спасенные езиды дважды пересекали
территории "Исламского государства", и
мы должны были заплатить больше,
чтобы защитить их возвращение.

"Rudaw": Что по поводу сообще-
ний о том, что ИГ продает людей?

Нури Осман: Ну, некоторые умуд-
ряются бежать от ИГ, а затем связы-
ваются со своими родственниками,
которые информируют нас, а мы помо-
гаем через наших местных друзей и
связи привести их безопасно в Курди-
стан. Но в некоторых случаях мы запла-
тили выкуп специально тем, кто спас
людей. Важно привезти людей обратно
в Курдистан. 

"Rudaw": Это не похоже на при-
быльный бизнес? 

Нури Осман: Нет, я так не думаю. Мы
изучаем каждый случай, а затем реша-
ем, платить ли выкуп. 

"Rudaw": Касается ли это толь-
ко района Мосул, или вы платили за
возвращение людей в других обла-
стях? 

Нури Осман: Мы также платили
людям в центральном и южном Ираке. 

"Rudaw": У вас есть какая-либо
информация о систематической
торговле женщинами в "Исламском
Государстве"? 

Нури Осман: Насколько мы знаем,
они продают и покупают друг у друга
или отдают женщин друг к другу в каче-
стве подарков. К сожалению. 

"Rudaw": Те, что были спасены, -
и особенно женщины - они нуждают-
ся в каком-либо виде медицинской
или психологической помощи или
лечении? Кто-нибудь из этих жен-
щин подвергался любого рода сексу-
альному насилию? 

Нури Осман: Есть целый ряд случа-
ев, когда женщины были подвержены
изнасилованиям, а мужчины жестоко
избиты. У нас есть команда врачей-спе-
циалистов и психологов, которые помо-
гают выжившим со дня их поступления.
Но, конечно, это зависит от жертв,
чтобы наши команды помогли им вос-
становиться, мы не можем навязывать
им это. Тем не менее, их поощряют к
этому. 

"Rudaw": Жертвы подтвердили
рассказы о том, что боевики ИГ
покупают и продают женщин? 

Нури Осман: Выжившие не знают
каких-либо конкретных деталей, но
наша информация подтверждает, что
это происходит. 

"Rudaw": Какого возраста жен-
щин вы спасли? 

Нури Осман: Почти 40 из них до 12
лет, а остальные старше. 

"Rudaw": У вас есть какие-либо
сведения о количестве тех, кто
еще находится в плену? 

Нури Осман: Нет, и проблема в том,
что мы не можем подтвердить, действи-
тельно ли люди все еще живы или они
были убиты. Мы рассматриваем их как
похищенных, пока не подтвердится

иное.
"Rudaw": Можете ли вы прове-

рить, сколько людей в лагерях, а
затем установить, сколько не хва-
тает? 

Нури Осман: Нет, не можем, потому
что не все из них находятся в Курдиста-
не. Некоторые бежали в Сирию и Тур-
цию. 

"Rudaw": В каких условиях нахо-
дятся теперь спасенные в Курди-
стане? 

Нури Осман: Мы предложили им
свою помощь в план медицинского
обслуживания, заплатив арендную
плату за временные квартиры и другие
вещи, которые им нужны. Но в связи с
тем, что в Курдистане 1,5 млн. бежен-
цев, я должен сказать, что мы сделали
то, что мы смогли - иракское правитель-
ство не предложило много. Мне кажет-
ся, оно не рассматривает беженцев, как
граждан Ирака. Но я должен сказать,
что люди в целом были очень добры и
гуманны в своей помощи, они обнимали
жертв. С особой любовью относятся в
их общинах к пострадавшим женщинам.
Я поражен тем, что наши коллеги езиды
показали необычайное уважение к этим
отважным женщинам. Они с уважением
и  теплом принимали их обратно в свои
общины. Они не подверглись стигмати-
зации, и это был момент гордости и
радости. 

"Rudaw": Иракское правитель-
ство помогло вам как-то? 

Нури Осман: Мы видели очень
ограниченные усилия Багдада, ничего
всеобъемлющего. Они сказали, что
выделены почти 100 миллионов долла-
ров. КРГ не получило ничего из этих
денег, но то, что я могу подтвердить, это
что мы собираемся построить 26 лаге-
рей в Курдистане и девять из них будут
построены в сотрудничестве с Багда-
дом. 

"Rudaw": Что можно сказать о
детях, которых вы спасли? Сколько
им лет? 

Нури Осман: Есть 40 девочек моло-
же 14. Есть шестимесячные младенцы,
2-летние, 4-летние и так далее. 

"Rudaw": Международный уголов-
ный суд в Гааге отклонил усилия
КРГ по признанию зверств ИГ про-
тив езидов геноцидом. 

Нури Осман: Основная проблема
заключается в том, что Ирак не являет-
ся членом Международного уголовного
суда, так что действительно трудно про-
сить Международный уголовный суд
принять меры, но мы попросили ООН
направить делегацию специально для
этой цели, они подтвердили запрос и
попросили нас собрать как можно боль-
ше доказательств. У нас есть сейчас
комитет, который занимается этим
вопросом.

Масрур Барзани, глава Совета нацио-
нальной безопасности Иракского Курди-
стана, высказался по поводу
членства курдской молодежи
в группировке "Иракское
государство" (ИГ).  В интер-
вью газете "Al-Sharq al-Awsat"
Барзани заявил, что на сто-
роне боевиков ИГ в настоя-
щее время воюют около 200
курдов.  "Мы знаем о боль-
шинстве из них. Их насчитывается около
200, и некоторые были убиты силами пеш-
мерга во время столкновений", сказал Бар-
зани. "Они предали свою страну, свой
народ и свою религию, и мы пристально
следим за этими людьми", добавил Барза-
ни.  Масрур Барзани также заявил, что

федеральное правительство не помогает
Ккрдистану в его борьбе против исламист-

ских боевиков.
"Они должны были

помочь и отправить ору-
жие пешмерга, но, к
сожалению, они этого не
сделали", сказал глава
разведывательной служ-
бы Курдистана.  Барзани
также рассказал об уси-

лиях пешмерга по освобождению курдских
городов и деревень на севере Ирака.  "Мы
освободим Синджар в Ниневийской доли-
не и Тель-Афар. Наша цель - не просто
освободить эти районы, но дать возмож-
ность людям региона благополучно вер-
нуться в свои дома", заключил Барзани.

Представитель КРГ рассказал об освобождении пленников "Исламского государства"

Масрур Барзани: Около 200 курдов являются 
ч л е н а м и  " И с л а м с к о г о  г о с уд а р с т в а "

Как сообщает "BasNews", спец-
службы Кипра получили информа-
цию, согласно которой боевики
"Исламского государства" (ИГ)
используют автомобили с кипрски-
ми номерами во время своих атак в
Сирии и Ираке. Согласно СМИ Гре-
ции, 170-200 таких пикапов исполь-
зуются для закрепления крупнока-
либерных пулеметов. Остается
открытым вопрос о том, как боеви-
ки смогли транспортировать авто-
мобили с греческого Кипра в
Сирию и Ирак. Согласно предполо-
жениям, они были приобретены
или украдены на греческом Кипре
и переданы на оккупированную
Турцией территорию Кипра. Далее
из порта Фамагуста они были

доставлены в Сирию. Кипрские
власти отдали приказ обыскивать

всех людей и транспортные сред-
ства, направляющиеся на турец-
кую сторону Кипра. Глава нацио-
нальной разведывательной служ-
бы Кипра, Андреас Пентарас, зая -
вил, что боевики ИГ могут исполь-
зовать эти территории для разме-
щения своих баз.

Боевики используют автомобили 
с  к и п р с к и м и  н о м е р а м и
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Президент Курдистана
Масуд Барзани и президент
Ирака Фуад Масум встрети-
лись, чтобы обсудить пути
решения проблем, стоящих
между иракским централь-
ным правительством и Курди-
станом. В ходе встречи, кото-
рая состоялась в среду в

резиденции Барзани в Пир-
маме (Салахаддине), Масум
признал роль курдских сил
пешмерга в противостоянии
боевикам "Исламского госу-
дарства" (ИГ). 

В ходе встречи президен-
ты подчеркнули, что все поли-
тические партии Ирака и Кур-

дистана должны следовать
Конституции Ирака, а также
добиваться реализации дого-
воренностей, которые были
подписаны между сторонами.

Кроме того, они обсудили
отношения между Эрбилем и
Багдадом и способы решения
их споров.

Заключенный в тюрьму лидер
"Рабочей партии Курдистана" (РПК)
Абдулла Оджалан заявил, что мирный
процесс с Турцией продолжится,
несмотря на последние неудачи. Об
этом сообщил его брат в интервью
"Rudaw". "Он сказал, что это двусторон-
няя проблема, и правительство должно
внести свой вклад ... Но, если они не
работали соответственно, за шесть
месяцев процесс мог принять другое
направление", сказал Мехмет Оджалан
после посещения своего брата в тюрь-
ме на  турецком острове Имрали две
недели назад. Оджалан часто передает
свои сообщения через его братьев. 

Турция и РПК договорились о пре-
кращении огня в марте 2013 года, наме-
реваясь положить конец тридцатилет-
нему конфликту, унесшему жизни
более 40000 человек. Хотя Турция по-
прежнему считает РПК террористиче-
ской организацией, она недавно приня-
ла закон, который вывел мирные пере-
говоры на юридический уровень. 

Бездействие Турции во время осады
сирийского пограничного города Кобани
вызвало  ярость турецких курдов и фак-
тически сорвало переговоры. Состоя-
ние хрупкого мирного процесса еще
более ухудшилось в середине октября,
когда турецкие самолеты разбомбили
деревню, расположенную на границе с

Ираком, в отместку за нападение на
полицейский участок. 

Тем не менее, "он хочет решить
вопрос демократически", сказал Мех-
мет Оджалан о своем брате. 

Абдулла Оджалан также опроверг
сообщения, что лидеры РПК, базирую-
щиеся в горах Кандиль, готовы воз-
обновить вооруженное сопротивление
государству. "Он сказал, что он и Кан-
диль говорят в один голос", сказал Мех-
мет. "Когда он говорит что-то, он, как
правило, осведомлен о целях Кандиля
и Европы, он знает о процессе в Турции
и намерениях турецкого правительства.
Его основная идея в том, что, если
Анкара сдержит свои обещания, и он, и

Кандиль будут едины и готовы к мирно-
му процессу. По его словам, курды объ-
единились вокруг него, и они готовы
сделать что-нибудь, если правитель-
ство будет честным". 

Мехмет добавил, что его брат счита-
ет, что турецкое правительство должно
сделать больше, чтобы помочь курдско-
му городу Кобани. "Он сказал, что так
же, как Турция обеспокоена судьбой
туркмен на Балканах, мы заботимся о
наших курдских братьях в Кобани", ска-
зал Мехмет. "Он сказал, что Кобани это
небольшой город, что он свободен и что
каждый человек должен уважать эту
свободу. Он сказал, что Кобани имеет
небольшие размеры, но он важен для
курдов. Он заявил, что Турция должна
помочь им и открыть дверь в Кобани". 

Мехмет сказал, что он говорил с
братом о плане отправки пешмерга для
усиления  боевой готовности сирийских
курдских войск – "Отрядов Народной
самообороны" (YPG), связанных с РПК. 

"Он сказал, что помощь должна
была прибыть раньше, но он сказал,
что развертывание пешмерга является
правильной и хорошей вещью. Он ска-
зал, что это является большим под-
спорьем для братьев в Рожава (Сирий-

ском Курдистане), где Исламское госу-
дарство творит неприемлемые для
человечества преступления". 

Мухаммед Оджалан также процити-
ровал своего брата, сказавшего, что
"президент Барзани, "Патриотический
союз Курдистана" (ПСК) и Курдистан в
целом могут быть большим подспорьем
для курдов во всем мире. Он сказал,
что Барзани может сыграть роль в обес-
печении курдского единства". Абдулла
Оджалан сказал брату, что автономные
кантоны в Сирии, управляемые YPG,
филиалом РПК, являются "хорошим и
правильным делом, демократическим
движением, которое не разбивает
Сирию". "Он сказал, что кантоны не
представляют собой угрозы ни для
кого", в том числе, для сирийских пра-
вительственных и повстанческих сил, и
"на самом деле Исламское государство
создает главную угрозу для Сирии".
Касательно роли президента Турции
Эрдогана, партнера Оджалана в мир-
ном процессе, Абдулла Оджалан ска-
зал он, что "он был очень счастлив тем,
что в течение полутора лет наблюдался
мир, и не гибли солдаты или партизаны.
Он сказал, что Эрдоган является пред-
ставителем своего народа, но что боль-
шую часть времени он только говорит, и
его слова не стоят и ломаного гроша,
если за ними не следуют дела".

В ночь на пятницу курдские
силы пешмерга освободили 51
человека на севере
Ирака. Ашти Кочер,
командир курдских
сил пешмерга, дис-
лоцированных в
горах Синджара
(Шангала), сооб -
щил, что в пятницу
вечером его солда-
там удалось спасти
51 члена езидского
со об щества - женщин и детей
из села Зуликея. "Все спасен-
ные женщины и дети в настоя-
щее время находятся в горах, и
мы планируем вскоре отпра-
вить их в Дохук и Захо", сказал
Кочар. 

Он также подтвердил сооб -
щения о подготовке к штурму
города Синджар, который нахо-
дится под контролем "Ислам-
ского государства" (ИГ) уже
более трех месяцев. Коман-
дующий езидскими отрядами

пешмерга Касым Шешу заявил,
что Курдистан ведет перегово-

ры с суннитскими арабскими
племенами в областях Синд-
жар и Тель-Афар, чтобы с их
помощью убедить террористов
освободить из плена других
езидских пленников. На про-
шлой неделе правительство
Курдистана сообщило об осво-
бождении 230 похищенных ИГ
езидских женщин и детей. Со
времени захвата Син джара,
боевики ИГ похитили тысячи
езидов, многие из них были
убиты или проданы в рабство.

Курдские силы пешмерга
готовятся атаковать езидский
город Синджар (Шангал),
захваченный исламистскими
боевиками в начале августа.

В понедельник боевики
"Исламское государство"
(ИГ) инициировали широкое
наступление на горы Синд-
жара, но потерпели пораже-
ние и вынуждены были
отступить в Мосул.  В своем
заявлении для "BasNews"
командир сил пешмерга,
дислоцированных в горах

Синджара, Ашти Кочер,
сообщил, что нападение про-
изошло в районе Сайфаддин,
и что пешмерга заставили бое-

виков отступить. Он также
отметил, что курдские силы
получили большое количество
тяжелого вооружения, которое

было использовано во время
этого боя, и которое помогло
пешмерга добиться успеха.
"Теперь мы понимаем их так-
тику, мы знаем, как им отве-
тить. Сегодняшняя победа и
число жертв являются свиде-
тельством этого", добавил
Кочар.

Боевики "Исламского госу-
дарства"  (ИГ) возобновили
атаки в районе города езидско-
го города Синджар (Шангал) на
севере Ирака. Командир езид-
ских отрядов пешмерга, Касем
Дарбо, сообщил в интервью
"BasNews", что пешмерга гото-
вы противостоять атакам исла-
мистов, и просят самолеты
международной коалиции под-
держать свое наступление.

Другой езидский командир,

Касым Шешу, заявил: "Мы
были предупреждены жителя-
ми деревень Сакиния и Джада-
ла, расположенных у гор Синд-
жара, что боевики гото-
вятся к наступлению на
горы Синджара". "Силы
пешмерга полностью
готовы встретить и
отбить эти атаки", ска-
зал Шешу. В последнее
время пешмерга успеш-
но отражают все напа-

дения на горы Синджара,
используя новое тяжелое
вооружение, поставленное в
Курдистан из стран мира.

Президенты Ирака и Курдистана обсудили 
вопросы, стоящие между Эрбилем и Багдадом

Брат Оджалана передал новое сообщение о мире

Пешмарга освободили 50 
езидских женщин и детей

В Синджар доставлено тяжелое оружие

У гор Синджара идут интенсивные бои

"Рабочая партия Курдистана" (РПК)
приветствовала недавние коммента-
рии главы разведки Иракского Курди-
стана, Масрура Барзани, в парламенте
ЕС, заявившего, что Курдистан никогда
не рассматривал РПК как террористи-
ческую группу. Масрур Барзани высту-
пил с речью в парламенте Европейско-
го Союза, в которой, в частности, при-
звал удалить РПК из списка запрещен-
ных террористических организаций.
"РПК - не террористическое движение

и никогда не будет таким движением.
Партия всегда была против террори-
стов, которые являются угрозой для
курдов и человечества, и это видно
сейчас во всех уголках мира", заявил
глава отдела РПК по международным
отношениям, Дамхат Агид, в интервью
"BasNews". "Мы надеемся, что все в
мире теперь будут прилагать усилия,
чтобы официально удалить РПК из
террористических списков". "Мы нико-
гда не признавали РПК террористиче-

ской группой, и мы никогда не будем
поддерживать любые усилия, чтобы
сохранить РПК в террористическом
списке", заявил  4 ноября Масрур Бар-
зани после выступления в Брюсселе.
Как мы уже сообщали, в своем выступ-
лении Барзани также пролил свет на
текущую ситуацию в Курдистане,
вопрос о независимости, на борьбу
против "Исламского государства" (ИГ),
сопротивление Кобани и курдский
вопрос в других частях Курдистана.

РПК приветствует речь Масрура Барзани в парламенте ЕС
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Иракские курды приближаются к,
если не политической независимости,
то к экономической, если их экспорт
нефти, как ожидается, возрастет до 500
тысяч баррелей в день к началу сле-
дующего года. Об этом заявил в четверг
Ашти Хаврами, министр природных
ресурсов Регионального правительства
Курдистана (КРГ). Он сказал, что, даже
не смотря на атаки сил "Исламского
государства" (ИГ) по всей северной
части Ирака, экспорт курдской нефти
вырос на 60 процентов. Мы продали 20
миллионов баррелей нефти. И мы полу-
чили за нее плату", сказал он, выступая
в заключительный день форума, орга-
низованного в Эрбиле Научно-исследо-
вательским институтом Ближнего Вос-
тока. "Спрос больше того, что мы
поставляем, и нефть добывается без
остановки". Багдад всегда заявлял, что
курдские поставки нефти, идущие по
трубопроводу в турецкий порт Джейхан,
являются незаконными, и федеральное
правительство Ирака подавало судеб-
ный иск против КРГ в США. Несколько
танкеров, перевозящих курдскую
нефть, как сообщается, застряли в ино-

странных портах, но чиновники КРГ
утверждают, что продан весь объем

этого экспорта.
Хаврами сказал, что нефть продает-

ся по международным ценам, а "иногда
дешевле". Официальный представи-
тель КРГ сообщил "Rudaw" на прошлой
неделе, что скидка на  курдскую нефть
не превышает $ 8. Нефть марки "Брент"
в настоящее время торгуется на уровне
около $ 83. Более тяжелая сырая нефть
Курдистана привлекательна даже без
скидки. КРГ не афиширует своих поку-
пателей, потому что не хочет, как сказал
Хаврами, "чтобы наши друзья из
"SOMO" [иракская государственная
нефтяная маркетинговая компания]

преследовали их через международ-
ные суды". По словам курдского мини-
стра, КРГ предпочло бы экспортировать
нефть в партнерстве с Багдадом, а не
вопреки ему. Федерализм в Ираке не
удался, и страна должна рассмотреть
конфедерацию, в рамках которой поли-
тические единицы, такие как КРГ, полу-
чат большую автономию, чем в настоя-
щее время, сказал Хаврами. Баян Джа-
бир аль-Зубайди, иракский министр
транспорта, выступая на той же сессии,
заявил, что Багдад находится в поиске
решения многих споров, стоящих
между ним и Эрбилем. Он заявил, что
Ирак пострадал от бесхозяйственности
предыдущего правительства, возглав-
ляемого Нури аль-Малики, и сейчас
федеральное правительство предпочи-
тает достичь соглашения с Эрбилем.
Речь здесь, в первую очередь, должна
идти о курдском бюджете, который был
заморожен Багдадом в начале 2014
года. Он также подтвердил, что Багдад
несет потери из-за незаконных продаж
нефти с месторождений, захваченных
террористами ИГ.  Зубайди, который
является бывшим командиром шиит-

ских военных сил "Бадр",  предложил
подключить Киркук к трубопроводу КРГ,
чтобы наладить экспорт. Курдские силы
пешмерга заняли Киркук и других спор-
ные районы, которые КРГ считает курд-
скими, когда иракская армия бежала от
наступления ИГ в июне этого года. Тем
не менее, КРГ признает, что оконча-
тельный статус Киркука, который имеет
смешанное население, включающее
курдов, арабов и туркмен, будет
решаться на референдуме.  "Почему
бы нам не соединить Киркук с трубо-
проводом КРГ, и экспортировать через
КРГ?", сказал Зубайди. "Оба [и Багдад,
и Эрбиль] выиграют от экспорта киркук-
ской нефти ценой в $ 1 млн. в день. Я
не должен был говорить это, но я
решил говорить откровенно". Кубад
Талабани, заместитель премьер-мини-
стра КРГ, сказал собравшимся, что
курдские продажи нефти помогут
решить бюджетный кризис. "Мы можем
использовать поставки нефти для бюд-
жетных расходов, а не возвращаться
деньги в Багдад", сказал он. "Так что это
решение, но решение, которое должно
быть согласовано с Багдадом".

Курдские дети из осажден-
ного города Кобани были под-
вергнуты пыткам и насилию во
время пребывания в плену у
боевиков "Исламского госу-
дарства" (ИГ). Об этом
сообщается в опубликованном
во вторник докладе "Human
Rights Watch" (HRW). Как
сообщает HRW, четверо детей
рассказали о страданиях,
которые они пережили в то
время пребывания в плену ИГ
вместе с сотней других детей. 

Как сообщили освобожден-
ные дети, они многократно
подвергались избиениям и их
заставляли смотреть видеоза-
писи обезглавливаний и наси-
лия. Эти дети в возрасте от 14
до 16 лет были  в числе 153
курдских мальчиков, похищен-
ных 29 мая 2014 года, когда
они ехали домой, в Кобани
(Сирийский Курдистан), после
сдачи экзаменов в их средней

школе в Алеппо. Тогда были
похищены 250 курдских школь-
ников, но спустя несколько
часов около 100 девочек были
освобождены, а 153 мальчиков
увезли в город Манбидж, рас-
положенный в 55 км к юго-
западу от Кобани. 

Около 50 мальчиков сбежа-
ли или были отпущены в
период с июня по сентябрь, 15
из них были обменяны на бое-

виков ИГ. Этим занимались
курдские бойцы "Отрядов
народной самообороны"
(YPG).  В конце сентября были
освобождены 75 оставшихся
мальчиков, в том числе те, кто
дал интервью HRW. Они не
знают, что стало причиной их
освобождения.  Дети расска-
зывают также об интенсивном
религиозном обучении в плену
и запрете говорить на курд-

ском. Перед тем, как их отпу-
стили, им выдали по 150 си -
рийских фунтов (US $ 1) и DVD
с религиозными материалами.

Силы коалиции, возглав-
ляемой Соединенными Штата-
ми, обстреляли базы боевиков
"Исламского государства" в
езидском городе Синджар
(Шангал) на севере Ирака.

Командир пешмерга, бази-
рующихся в горах Синджара,
Ашти Кочер, заявил, что ИГ
несут тяжелые потери. 

"Вчера вечером [во вторник
вечером] боевики ИГ хотели

достичь гор Синджара со
стороны Шарафаддина,
но пешмерга не позволить
им продвинуться, и боль-
шое количество боевиков
было убито. По нашей
информации, 19 из них
погибли, и большое коли-

чество было ранено", сказал
Кочер. В ночь на вторник авиа-
налет сил коалиции к северу
от Синджара уничтожил пози-
ции  боевиков, с которых
велись минометные обстрелы,
а также несколько баз к северу
от Синджара.

Министерство пешмерга
Регионального правительства
Курдистана (КРГ) сообщило об
отправке большой партии ору-
жия для курдских сил в осаж-
денном городе Кобани (Сирий-
ский Курдистан). Халгурд Хик-
мет, пресс-секретарь мини-
стерства пешмерга, заявил, что с прихо-
дом курдских сил пешмерга в Кобани,
баланс сил в городе, осаждаемом боеви-
ками "Исламского государства" (ИГ), изме-
нился в пользу курдов. Он также сказал,
что в настоящее время курдские пешмер-
га вместе с "Отрядами народной самообо-

роны" (YPG) и "Сирий-
ской свободной армии"
(ССА) успешно ата-
куют исламских боеви-
ков в городе. По сло-
вам чиновника, в тече-
нии нескольких про-
шедших дней в Кобани

было отправлено специальное новейшее
оружие. Данные об изменении соотноше-
ния сил в пользу курдов подтвердил и
глава сирийской курдской "Партии Демо-
кратического Союза" (PYD), Салих Мус-
лим. Тем не менее, по его словам, успехи
пока не очень значительны.

Представитель регионального
правительства иракского Курдистана
сообщил Би-би-си, что более 230
курдских езидов, похищенных "Ис -
ламским государством", освобожде-
ны. По словам Нури Османа, некото-
рые из 154 женщин и 80 мужчин сбе-
жали самостоятельно, остальных
освободили курдские силы или за
них был заплачен выкуп. Большин-
ство уже вернулись домой. Он доба-
вил, что многие из захваченных
езидских женщин подвергались пыт-
кам и сексуальному насилию со сто-
роны боевиков. Региональное прави-

тельство не знает, сколько еще ези-
дов остаются в руках "Исламского
государства", отметил Осман. Kurdis-

tan.Ru: Как сообщают курдские СМИ,
за освобождение пленных прави-
тельство Курдистана заплатило 1,5
млн.долларов.

Иракский федерализм не удался,
но иракские курды сейчас стремятся
не к независимости, а к большей авто-
номии. Об этом заявил в среду премь-
ер-министр Реги онального правитель-
ства Курдистана (КРГ), Нечирван Бар-
зани. "Федерализм не удался, и, если
мы не можем установить федера-
лизм, мы просим о дополнительной
автономии, а не о разрушении Ирака",
сказал Барзани, выступая на второй
день форума Научно-исследователь-
ского института Ближнего Востока,
который проводится в Эрбиле. Ком-
ментарии Барзани стали заявлением,
удаляющим перспективу независимо-

сти, о которой все более решительно
заявляли курдские лидеры в послед-
нее время. Багдад все еще не сделал
никаких шагов к решению многих
вопросов, стоящих между ним и Эрби-
лем, в том числе в отношении бюдже-
та. Правительство Ирака отказалось
платить долю КРГ в федеральном
бюджете еще в начале этого года.
Кроме того, Багдад по-прежнему отка-
зывается предоставить КРГ право
контролировать свое собственное
воздушное пространство, не снабжа-
ет курдских пешмерга и не соглашает-
ся на то, чтобы курды экспортировали
свою собственную нефть. Обо всем

этом еще раз напомнил министр
премьер-министр. Бархам
Салих, бывший премьер Курди-
стана 2009-2012 годов, также
заявил, что сейчас не время для
независимости. Даже если
курды объявят ее, Багдад оста-
нется их самым важным сосе-
дом, сказал он. Хотя отношения
с Анкарой и Тегераном крайне
важны, Иракский Курдистан не
может игнорировать Багдад.
"Для нас как для южных курдов
Багдад важнее", сказал он. 

По мнению Салиха, Иракский Кур-
дистан нуждается в более устоявших-
ся институтах и диверсификации эко-
номики. "Я поддерживаю выступле-
ние Бархама, мы должны реорганизо-
вать наш дом", сказал Барзани. 

Оба курдских чиновника выступа-
ли на сессии "Новый Ближний Восток:
угрозы и возможности". На ней иссле-
довалась геополитическая катастро-
фа, вызванная наступлением боеви-
ков ИГ, захвативших значительные
территории Ирака и Сирии.

П р е м ь е р - м и н и с т р  К у р д и с т а н а  
высказался о перспективе независимости

HRW: Боевики пытают курдских школьников из Кобани

Исламисты несут потери

В Кобани отправлена новая партия оружия Власти курдов: из плена ИГ освобождены более 200 езидов

Ашти Хаврами: Иракский Курдистан близок к экономической независимости
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Стратегия, избранная Вашингтоном в борьбе против боеви-
ков экстремистской организации "Исламское государство" (ИГ)
в Ираке и Сирии, не позволит победить эту группировку. Такое
мнение выразил глава правительства Иракского Курдистана
Нечирван Барзани в интервью
газете The Wall Street Journal,
опубликованном на ее офици-
альном сайте. Барзани выразил
благодарность президенту США
Бараку Обаме за решение нано-
сить авиаудары по позициям
боевиков, продвигавшихся в
направлении курдских террито-
рий. При этом, он отметил, что
без дополнительных шагов, в
том числе отправки к местам боевых действий войск специ-
ального назначения, возможность победы над ИГ исключена. "Я
не думаю, что текущая стратегия позволит уничтожить ИГ, - ука-
зал глава правительства Иракского Курдистана. - Сделать это
будет невозможно". Он также отметил, что регион нуждается в
расширении иностранной военной помощи в борьбе против экс-
тремистов. В частности, по словам Барзани, необходимо начать
поставки тяжелых вооружений из стран Запада. "Я не понимаю,
почему они медлят", - подчеркнул он. Издание в связи с этим
сообщает: "По сведениям курдских официальных лиц, местное
ополчение, известное как пешмерга, пока не получило от Запа-
да никаких тяжелых вооружений, в которых они нуждаются,
чтобы воевать с ИГ сразу на нескольких фронтах, единствен-
ным исключением стала отправка партии германских противо-
танковых ракет". Вместе с тем, газета указывает, что "курды
добились некоторых серьезных успехов в последние месяцы".
"Им удалось получить контроль над богатой нефтью провинци-
ей Киркук, что было их давней целью. Они повысили свою леги-
тимность в глазах Запада и продвинулись в деле получения
большей автономии от центрального правительства в Ираке", -
подчеркивает издание. The Wall Street Journal также отмечает,
что курдам удалось получить от Запада стрелковое оружие, а
также "расширить сотрудничество в разведывательной сфере и
в подготовке военных".

В Ираке парламент Курдистана объявил
туркменский язык одним из официальных

Парламент регионального правительства Курдистана на
севере Ирака объявил туркменский язык одним из официаль-

ных. Об этом в воскре-
сенье турецкому изда-
нию Anadolu заявил
Айдын Маруф, депутат
от партии иракский
туркменский фронт
(Iraqi Turkmen Front).
"Помимо арабского и
курдского, на туркмен-
ском языке будут гово-
рить в официальных

государственных учреждениях и организациях, таких как боль-
ницы, школы и суды", - отметил он. Маруф сказал, что закон
будет распространятся на те области области, где туркмено-
язычное население составляет свыше 20%. Парламентарий
заявил, что туркменский язык будет использован во многих шко-
лах. Он также отметил, что в 16 школах уже ведется обучение
на туркменском языке. Напомним, иракские туркмены оцени-
ваются примерно в три миллиона и считаются третьей по
величине этнической группой в стране.

Премьер Иракского Курдистана
заявил, что избранная США
стратегия не позволит победить ИГ5 ноября президент Курди-

стана Масуд Барзани принял

военную делегацию из Велико-
британии во главе с г-ном
Майклом Фэллоном, госу-
дарственным секретарем по
вопросам обороны. В ходе
встречи президент Барзани и

секретарь Фэллон говорили о
последних военных событиях

в Иракском Курдистане и их
влиянии на ближневосточный
регион и весь мир. Президент
Барзани выразил благодар-
ность правительству Соеди-
ненного Королевства за  под-

держку в войне против терро-
ристической группировки
"Исламское государство" (ИГ),
добавив, что Курдистан все
еще остро нуждается в между-
народной помощи в этом
вопросе. Секретарь Фэллон
заявил, что правительство
Великобритании будет продол-
жать оказывать Курдистану
военную помощь в борьбе
против ИГ, назвав эту войну
противостоянием свободного
мира и радикализма.  Прези-
дент Барзани и секретарь Фэл-
лон также говорили о послед-
них политических событиях в
федеральном правительстве и
Курдистане, а также о нере-
шенных вопросах, стоящих
между Багдадом и Эрбилем.

Как сообщает "BasNews",
заместитель премьер-мини-
стра Регионального правитель-
ства Курдистана (КРГ) Кубад
Талабани заявил, что курд-
ские делегаты посетят
иракскую столицу Багдад
только после получения от
федерального правитель-
ства бюджета Курдистана.
"Мы ждем, что обещания,
данные курдам во время
формирования федерально-
го правительства, будут
выполнены. Первое среди
них – перечисление бюдже-
та региона -должно быть
выполнено прежде, чем мы
начнем наши переговоры с Баг-

дадом в целях решения всех
вопросов, стоящих между
Эрбилем и Багдадом", заявил

Талабани в субботу. Комменти-
руя заимствование денег из-за
рубежа, Талабани сказал, что

КРГ представило проект закона
и надеется, что парламент Кур-
дистан примет его, что позво-

лит КРГ занимать деньги из-
за рубежа в рамках закона.
Он также назвал имена чле-
нов комиссии, которая будет
расследовать дела курдских
чиновников, об виня емых в
торговле неф тью с "Ислам-
ским государством" (ИГ).
"Комитет был создан курд-
ским Советом министерств, в
том числе природных ресур-
сов, внутренних дел и мини-
стерства пешмерга, а также

генеральным управлением без-
опасности Курдистана", доба-
вил Талабани.

Как сообщает "BasNews",
власти Иракского Курдистана
распорядились арестовать

большое количество людей,
подозреваемых в закупке
нефти в подконтрольных бое-
викам "Исламского государст-
ва" (ИГ) территориях на севере
Ирака. Шерко Джаудат, член

парламента Курдистана и член
парламентского комитета по
природным ресурсам, сообщил,
что расследование начато, в
том числе, в отношении некоего
курдского чиновника в мини-
стерстве пешмерга, вовлечен-
ного в нефтяные сделки с бое-
виками в Киркуке. Кроме него
арестованы еще десятки подо-
зреваемых. Анонимный источ-
ник агентства, близкий к рас-
следованию, рассказал, что
курдские власти распорядились
арестовать 360 подозреваемых
в покупке нефти у боевиков ИГ,
и переправке ее контрабанд-
ным путем в Иран.

"МВД Курдистана выдало

ордер на арест 360 подозревае-
мых по этому делу, и некоторые
из них уже арестованы, рассле-
дование еще продолжается",
сообщает источник. В случае,
если вина обвиняемых будет
доказана, они будут осуждены
по статье 4 УК  Курдистана, -
статье о терроризме, по кото-
рой предусмотрена, в том
числе, смертная казнь. На про-
шлой неделе пресс-секретарь
министерства пешмерга Хал-
гурд Хикмет заявил в интервью
"BasNews", что если кто-либо
из чиновников министерства
будет признан виновным в
каких-либо связях с ИГ, наказа-
ние будет самым суровым.

Президент Барзани встретился с госсекретарем 
В е л и к о б р и т а н и и  п о  д е л а м  о б о р о н ы

Кубад Талабани объявил о курдских условиях Багдаду

Власти Курдистана выдали ордера на арест 360 человек, 
подозреваемых в нефтяных сделках с боевиками ИГ
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